
Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Poprawki złożone do projektu budżetu na 2017 rok oraz do WPF
Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

L

2017 20 000 000 2017 20 000 000 

L

2017 20 000 000 2017 20 000 000 

L

2017 161 320 2017 -161 320 

L

2017 50 000 2017 50 000 

L

2018 1 000 000 2018 -1 000 000 

L

2017 40 000 2017 40 000 Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na dodatkowe zajęcia dla młodzieży. 

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej95 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Dodatkowe zajęcia z 

programowania dla szkół 

ponadgimnazjalnych - pilotaż 

Dodatkowe zajęcia z programowania dla szkół 

ponadgimnazjalnych. Uczniowie pod okiem fachowej kadry 

poznają tajniki tworzenia gier, programów i aplikacji. Zobaczą 

jak można projektować grafiki i animacje. Pilotażowe zajęcia 

mogą być ciekawą alternatywą dla tradycyjnej informatyki.  

Programowania komputerowe, tworzenia gier i aplikacji 

mobilnych, stron internetowych, animacji komputerowych, 

a także cyfrowej obróbki obrazu i edycji dźwięku jest wśród 

młodzieży bardzo popularne. Nie mają niestety możliwości 

nauczyć się tego w szkole, gdyż nie starcza czasu na 

zajęciach informatyki. 

Dodatkowe zajęcia mają na celu podniesienie poziomu 

znajomości wyżej wspomnianych zagadnień wśród 

młodzieży, oraz zaszczepienie w nich pasji do tworzenia 

programów i aplikacji komputerowych, tym samym 

przygotowując ich do studiów na najlepszych kierunkach 

informatycznych. 

Poprawka zgłoszona przez: Maria Lisiecka- Pawełczak 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

W związku z dostępnością środków unijnych można 

uznać, że nie wszystkie środki z tego zakresu zostaną 

wykorzystane. 

94 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa wielofunkcyjnego 

obiektu pt. "Orlik Open" na 

Piątkowie, jako miejsce 

integracji, odpoczynku, zabaw 

oraz aktywności fizycznej.

Budowa wielofunkcyjnego obiektu pt. "Orlik Open" na 

Piątkowie, jako miejsce integracji, odpoczynku, zabaw oraz 

aktywności fizycznej.

W tym roku został otwarty pierwszy w Poznaniu Orlik Open 

na Ratajach. Obiekt cieszy się dużym powodzeniem wśród 

zarówno dzieci, młodzieży, rodziców jak i seniorów. 

Odpowiednio przystosowane i zaprojektowane miejsca oraz 

sprzęty, sprzyjają integracji międzypokoleniowej. Obiekt, 

który proponujemy doskonale się w pisze w potrzeby 

mieszkańców osiedli Piątkowskich. Kwota, którą 

proponujemy przeznaczona jest na budowę w roku 2018. 

Poprawka zgłoszona przez: Maria Lisiecka- Pawełczak 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZDM/P/055 - Modernizacja 

obiektów inżynierskich

Modernizacja obiektów inżynierskich- poprawa 

bezpieczeństwa i usprawnianie ruchu oraz udrożnianie 

układu komunikacyjnego miasta w obszarze I, II, III ramy 

komunikacyjnej miasta. 

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę jakości życia mieszkańców 

w tym m.in integracja międzypokoleniowa. 

93 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Projekt budowy 

wielofunkcyjnego obiektu pt. 

"Orlik Open" 

Projekt budowy wielofunkcyjnego obiektu pt. "Orlik Open" na 

Piątkowie, jako miejsce integracji, odpoczynku, zabaw oraz 

aktywności fizycznej. 

W tym roku został otwarty pierwszy w Poznaniu Orlik Open 

na Ratajach. Obiekt cieszy się dużym powodzeniem wśród 

zarówno dzieci, młodzieży, rodziców jak i seniorów. 

Odpowiednio przystosowane i zaprojektowane miejsca oraz 

sprzęty, sprzyjają integracji międzypokoleniowej. Obiekt, 

który proponujemy doskonale się w pisze w potrzeby 

mieszkańców osiedli Piątkowskich. Kwota zostaje 

przeznaczona na projekt.

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej 

Środki na to zadanie zostały zaplanowane w 

wysokości niemal dwukrotnej w stosunku do roku 

bieżącego. Zwiększenie to nie znajduje 

obiektywnego uzasadnienia 

85 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Centrum Mediacji w Poznaniu Utworzenie i wspieranie Centrum Mediacji, które 

funkcjonować będzie codziennie i nakierowane będzie 

zasadniczo na dwie grupy mieszkańców Poznania: 1. rodziny w 

kryzysie i samotni rodzice 2. młodzież w wieku szkolnym (11-18 

lat) oraz dodatkowo 3. tworzenie ośrodka szkoleniowo-

konferencyjnego dla poznańskich młodych mediatorów, 

nauczycieli-pedagogów, pracowników socjalnych, urzędników i 

pracowników służb miejskich

Centrum Mediacji miało powstać w 2016 roku zgodnie z 

uchwałą o Rocznym Programie Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi (par. 16, p.9) jednak dotąd nie powstało. 

Środki na ten cel powinny znaleźć się w budżecie Centrum 

Inicjatyw Rodzinnych. Obecnie jest już realizowany projekt 

pilotażowy "Warsztaty Mediacyjne" obejmujący grupę 900 

osób - młodzieży w wieku 11-17 lat w różnych dzielnicach 

Poznania. Realizują go mediatorzy Europejskiego Instytutu 

Mediacji i Polskiego Centrum Mediacji

Klub Radnych 

Zjednoczona 

Lewica

1 PRD/B/002 - Działalność 

konsultacyjno - 

informacyjna

 przygotowanie materiałów prasowych

Są to dodatkowe dochody bieżące w tegorocznym 

budżecie miasta, podnoszące próg możliwych 

wydatków przyszłorocznych

81 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

podniesienie najniższych płac 

pracowników samorządowych

Podniesienie najniższych płac pracowników samorządowych co 

najmniej o kwotę 250 złotych, tak aby płace najniższe nie były 

niższe niż 3 100.00 zł brutto pensji zasadniczej na etat. 

Obecnie w szeregu typu jednostek miejskich wynoszą one 

mniej niż stanowi płaca minimalna w Polsce. Jest to efekt 

kumulacji co najmniej 7 lat zamrożenia tychże płac na 

bardzo niskim poziomie. Nie wystarczają one na pokrycie 

podstawowego koszyka wydatków domowych. Powodują 

rosnącą pauperyzację takich grup zawodowych jak 

pracownicy miejskich żłobków, pomocy społecznej, kultury, 

straży miejskiej, administracji oświatowej i szeregu innych, 

w tym także wielu pracowników samego Urzędu Miasta. W 

Porozumieniu Programowym zawartym półtora roku temu 

pomiędzy klubem Zjednoczonej Lewicy, Platformy 

Obywatelskiej oraz Prezydentem Miasta zapisaliśmy 

zobowiązanie do spłaszczenia płac samorządowych poprzez 

podnoszenie tych najniższych. 

Klub Radnych 

Zjednoczona 

Lewica

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Wpływy ze sprzedaży nieruchomości przy ul. Szkolnej

W projekcie budżetu zapisano dochód z CIT-u na 

poziomie tegorocznym, a prognozuje się jego 

wzrost, zatem podniesienie wpływów z tych 

podatków wydaje się uzasadnione 

80 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

rezerwa na rewaloryzację 

najniższych płac pracowników 

samorządowych 

Podniesienie najniższych płac pracowników samorządowych co 

najmniej o kwotę 250 złotych, tak aby płace najniższe nie były 

niższe niż 3 100.00 zł brutto pensji zasadniczej na etat. 

Obecnie w szeregu typu jednostek miejskich wynoszą one 

mniej niż stanowi płaca minimalna w Polsce. Jest to efekt 

kumulacji co najmniej 7 lat zamrożenia tychże płac na 

bardzo niskim poziomie. Nie wystarczają one na pokrycie 

podstawowego koszyka wydatków domowych. Powodują 

rosnącą pauperyzację takich grup zawodowych jak 

pracownicy miejskich żłobków, pomocy społecznej, kultury, 

straży miejskiej, administracji oświatowej i szeregu innych, 

w tym także wielu pracowników samego Urzędu Miasta. W 

Porozumieniu Programowym zawartym półtora roku temu 

pomiędzy klubem Zjednoczonej Lewicy, Platformy 

Obywatelskiej oraz Prezydentem Miasta zapisaliśmy 

zobowiązanie do spłaszczenia płac samorządowych poprzez 

podnoszenie tych najniższych. 

Klub Radnych 

Zjednoczona 

Lewica

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0020 - Wpływy z 

podatku dochodowego od 

osób prawnych

wpływy z podatku CIT, kalkulowane na podstawie 

tegorocznego planu i prognozowanego wykonania

strona 2 z 25



Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

L

2017 1 000 000 2017 1 000 000 

L

2017 1 000 000 2017 1 000 000 

L

2017 100 000 2017 100 000 

L

2017 500 000 2017 500 000 

L

2018 500 000 2018 500 000 

L

2017 50 000 2017 50 000 sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

104 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

projekt przebudowy ul. 

Kordeckiego

projekt przebudowy ul. Kordeckiego, odcinek ul. Albańska ul. 

Sielska 

ulica wymaga przebudowy i modernizacji Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

W WPF zakłada znaczny wzrost podatku, wzrosty te 

powinny wystarczy za finansowanie zadania. 

102 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Terapia integracji sensorycznej 

dla przedszkolaków 

Środki na organizację w przedszkolach i oddziałach 

przedszkolnych w Szkołach Podstawowych dla dzieci w wieku3-

5 lat zajęć z pomocy psychologiczno-pedagogicznej, w ramach 

której prowadzona jest z terapeutą -  terapia integracji 

sensorycznej, dla dzieci mających problemy z 

zapamiętywaniem, koncentracją, koordynacją ruchową, 

skupieniem uwagi czy nadruchliwością.

Terapia ta polega rozwijaniu prawidłowego odbioru i analizy 

bodźców dostarczanych z otoczenia poprzez zmysły 

zewnętrzne (wzrok, słuch, dotyk, smak, węch) oraz płynące z 

własnego ciała poprzez zmysły wewnętrzne (równowagi i 

czucia głębokiego). Jest dla dziecka bardzo atrakcyjna, gdyż 

ma charakter wesołej zabawy ruchowej. Podczas tej zabawy 

dostarczane są dziecku takie bodźce, których najbardziej 

potrzebuje jego system nerwowy. Poznań to miasto, w 

którym żyje wiele młodych rodzin z dziećmi. I w wielu z nich 

maluchy mają kłopoty sensoryczne. Objawiają się one 

nadwrażliwością lub brakiem wrażliwości na dotyk, 

problemami z orientacją przestrzenną, obniżoną 

koordynacją wzrokową i ruchową, nadwrażliwością na 

zapach i smaki. Niekiedy są zbyt spokojne lub zbyt ruchliwe. 

To dla nich dedykowana jest nasza terapia.  Integracja 

sensoryczna to prawidłowa integracja wrażeń, więc gdy 

zostaje zachwiana, nie powinno się tego ignorować.

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 756 - Dochody od 

osób prawnych, od osób 

fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz 

wydatki związane z ich 

poborem,

paragraf 0010 - Wpływy z 

podatku dochodowego od 

osób fizycznych

Od osób fizycznych 

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na dodatkowe zajęcia terapeutyczne 

wśród przedszkolaków.

101 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Terapia integracji sensorycznej 

dla przedszkolaków 

Środki na organizację w przedszkolach i oddziałach 

przedszkolnych w Szkołach Podstawowych dla dzieci w wieku3-

5 lat zajęć z pomocy psychologiczno-pedagogicznej, w ramach 

której prowadzona jest z terapeutą -  terapia integracji 

sensorycznej, dla dzieci mających problemy z 

zapamiętywaniem, koncentracją, koordynacją ruchową, 

skupieniem uwagi czy nadruchliwością.

Terapia ta polega rozwijaniu prawidłowego odbioru i analizy 

bodźców dostarczanych z otoczenia poprzez zmysły 

zewnętrzne (wzrok, słuch, dotyk, smak, węch) oraz płynące z 

własnego ciała poprzez zmysły wewnętrzne (równowagi i 

czucia głębokiego). Jest dla dziecka bardzo atrakcyjna, gdyż 

ma charakter wesołej zabawy ruchowej. Podczas tej zabawy 

dostarczane są dziecku takie bodźce, których najbardziej 

potrzebuje jego system nerwowy. Poznań to miasto, w 

którym żyje wiele młodych rodzin z dziećmi. I w wielu z nich 

maluchy mają kłopoty sensoryczne. Objawiają się one 

nadwrażliwością lub brakiem wrażliwości na dotyk, 

problemami z orientacją przestrzenną, obniżoną 

koordynacją wzrokową i ruchową, nadwrażliwością na 

zapach i smaki. Niekiedy są zbyt spokojne lub zbyt ruchliwe. 

To dla nich dedykowana jest nasza terapia.  Integracja 

sensoryczna to prawidłowa integracja wrażeń, więc gdy 

zostaje zachwiana, nie powinno się tego ignorować. 

Poprawka zgłoszona przez: Maria Lisiecka- Pawełczak 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej99 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Centra Integracji osiedlowej - 

pilotażowy program

Opracowanie programu prowadzenia domów kultury - (Centra 

Integracji osiedlowej) - pilotażowy program - Rejon osiedli 

Górczyn, Podolany, Wilda, Kobylepole)

Nie we wszystkich częściach miasta zabezpieczona jest 

odpowiednio możliwość korzystania z domów kultury lub 

instytucji o podobnym charakterze. Pilotażowy program ma 

pokazać jak można ten problem rozwiązać

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

98 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

pilotaż zajęć dodatkowych dla 

przedszkolaków i uczniów SP 

prowadzenie dodatkowych zajęć w przedszkolach i szkołach 

podstawowych

potrzeby zgłaszane przez rodziców dzieci. Chęć poprawy 

rozwoju małego dziecka

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

W związku z faktem iż sprzedaż nastąpiła w ostatnim 

czasie, środki wejdą do budżetu w roku 2017, 

dlatego też przyjęto to źródło finansowania 

poprawki

96 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa placów zabaw m.in..Małgosia Wożniak  - lokalizacja Plac zabaw na Osiedlu 

Krzyżowniki-Smochowice, w części Smochowice-Południe 

mieści się przy ulicy Architektów, geodezyjnie Obręb: 22, 

Arkusz: 26, Działka: 66/3, Właściciel terenu: Miasto Poznań 

Budowa placu zabaw dla dzieci w ośrodku rehabilitcyjnym dla 

dzieci w Kiekrzu, Bartosz Zawieja: plac zabaw Kuźnicza

Budowa placów zabaw wielokrotnie występuje w prośbach 

zgłaszanych przez mieszkańców. W dalszym ciągu są w 

Poznaniu miejsca, w których nie ma placów zabaw a jest na 

nie zapotrzebowanie

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ulicy Szkolnej
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

L

2017 200 000 2017 200 000 

2017 800 000 2017 -800 000 

2017 80 000 2017 80 000 

L

2018 1 000 000 2018 -1 000 000 

L

2017 100 000 2017 100 000 

L

2017 50 000 2017 50 000 

L

2018 500 000 2018 -500 000 

L

2017 200 000 2017 200 000 sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

114 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Rewitalizacja miejskiej działki u 

zbiegu ulic Sielska/ Głogowska

Rewitalizacja miejskiej działki u zbiegu ulic Sielska/ Głogowska 

wraz z jej przeznaczeniem na parking (ZDM) - zintegrowany 

węzeł przesiadkowy

Rewitalizacja działki pozwoli na powiększenie ilości miejsc 

parkingowych

Poprawka złożona przez: Bartosz Zawieja

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

Wyżej wymieniony zakres rzeczowy nie jest 

inwestycją priorytetową miasta w kontekście 

budowania nowych tras tramwajowych 

ZTM/P/010 - Przebudowa 

trasy tramwajowej: 

Kórnicka - os. Lecha - 

rondo Żegrze wraz z 

budową odcinka od ronda 

Żegrze do ul. Unii 

Lubelskiej

odcinek od Ronda Żegrze do ul. Unii Lubelskiej 113 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Utwardzenie nawierzchni w 

rejonie ulic Tczewska i 

Trzebiatowska

Utwardzenie nawierzchni w rejonie ulic Tczewska i 

Trzebiatowska

poprawienia jakości dróg dojazdowych wokół szkoły

Poprawka: Maria Lisiecka Pawełczak, Grzegorz Ganowicz 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

112 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Modernizacja trasy rowerowej 

w ulicy Dmowskiego

Projekt modernizacji trasy rowerowej w ulicy Dmowskiego 

odcinek Daleka - Potockiej

Wykonanie projektu modernizacji trasy rowerowej w ulicy 

Dmowskiego odcinek Daleka - Potockiej

Projekt złożony przez: Bartosz Zawieja

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

110 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Rewitalizacja parku 

Górczyńskiego

Rewitalizacja parku Górczyńskiego rewitalizacja parku jest niezbędna

Projekt złożony przez: Bartosz Zawieja

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

Budowa nowej linii tramwajowej na ul. Falistą 

wydaje się nie byc inwestycją priorytetową 

ZTM/P/010 - Przebudowa 

trasy tramwajowej: 

Kórnicka - os. Lecha - 

rondo Żegrze wraz z 

budową odcinka od ronda 

Żegrze do ul. Unii 

Lubelskiej

z budowy odcinka na ul. Falistą 109 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa ul. Leśnowolska na 

odcinku od Sianowskiej do 

Łagowskiej 

Budowa ul. Leśnowolska na odcinku od Sianowskiej do 

Łagowskiej 

Mieszkańcy Krzyżownik - Smochowic czekają na budowę 

tego odcinka już od dłuższego czasu. Dokończenie tego 

odcinka wpłynie pozytywnie na bezpieczeństwo i komfort 

mieszkańców całego osiedla. 

poprawka złożona przez: Maria Lisiecka- Pawełczak, 

Grzegorz Ganowicz 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

W szkole podstawowej nr 10 konieczne jest dokonanie 

zakupu zestawu nagłośniowego, komputerów i małe 

remonty

Poprawka zgłoszona przez: Bartosz Zawieja

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

107 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Zakupy dla Szkoły Podstawowej 

nr 10

Zakup zestawu nagłośniowego, komputerów i małe remonty 

dla SP 10 

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

W związku z informacjami, iż przetargi zazwyczaj 

wygrywają na wartość niższą niż określona w 

prognozie, przewiduje się oszczędności na tym 

zadaniu, które wystarczą na sfinansowanie poprawki

106 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

remont dachu w SP 26 remont dachu w SP 26 dach wymaga koniecznej i natychmiastowej naprawy Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZTM/P/010 - Przebudowa 

trasy tramwajowej: 

Kórnicka - os. Lecha - 

rondo Żegrze wraz z 

budową odcinka od ronda 

Żegrze do ul. Unii 

Lubelskiej

odcinek  od ronda do ul. Unii Lubelskiej

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

105 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Dokończenie przebudowy 

boiska sportowego wraz z 

modernizacją ogrodzenia przy 

SP nr 74

Dokończenie przebudowy boiska sportowego wraz z 

modernizacją ogrodzenia przy SP nr 74

rozpoczęta przebudowa boiska, do zakończenia brakuje 200 

tys. zł

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

L

L
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

L

2017 100 000 2017 100 000 

L

2017 100 000 2017 100 000 

L

2017 40 000 2017 40 000 

L

2017 340 000 2017 340 000 

L

2017 50 000 2017 50 000 

L

2017 200 000 2017 200 000 

2017 70 000 2017 70 000 Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę jakości życia mieszkańców. 

123 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

program Zaułek Rzemiosła   \n program Zaułek Rzemiosła   \n Rewitalizacja gospodarcza i społeczna obszaru Starego 

Miasta sąsiadującego z jednej strony z Rynkiem 

Staromiejskim, z drugiej zaś w rewitalizowanym obszarem 

Starego Koryta Warty (Chwaliszewo, Czartoria, bulwar 

nadwarciański, Stara Gazownia) poprzez skupienie na 

wybranym obszarze grupy zakładów rzemieślniczych o 

rzadkich specjalnościach  poszukiwanych przez 

klientów.\nPoprawka zgłoszona przez: Marek Sternalski 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej 

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę jakości życia mieszkańców. 

122 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Przebudowa kortu na Osiedlu 

Rusa

Przebudowa kortu na Osiedlu Rusa Remont kortu pozwoli na kompleksowe zamknięcie 

inwestycji na które składa się budowa Orlika Open, 

Integracyjnego Placu Zabaw i boiska piłkarskiego.

Poprawka zgłoszona przez: Marek Sternalski 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości z ul. Szkolnej 

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę jakości życia mieszkańców. 

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomosci ul. Szkolna 121 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Projekt boiska na osiedlu Lecha Projekt boiska na osiedlu Lecha Realizacja wspólnej inwestycji miasta i Spółdzielni Osiedle 

Młodych na zdewastowanym betonowym placu obok Domu 

Kultury „Orle Gniazdo”  W miejscu tym ma powstać miejsce 

rekreacji i wypoczynku dla mieszkańców Osiedla Lecha. 

Poprawka złozona: Marek Sternalski 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę jakości życia mieszkańców. 

120 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Przebudowa ulicy Suchej Przebudowa ulicy Suchej Poprawka na wniosek mieszkańców i Rady Osiedla Główna. 

Realizacja poprawki pozwoli na poprawę komunikacji w 

dzielnicy.

Poprawka: Marek Sternalski 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż ul. Szkolnej - nieruchomość

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

118 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Lokal dla seniorów wraz z 

wyposażeniem

Lokal dla seniorów z wyposażeniem (1 komputer z drukarką) 

Umowa będzie podpisywana pomiędzy ZKZL a CIS (Centrum 

Inicjatyw Senioralnych)

Uzasadnienie: Powierzenie poprzez Centrum Inicjatyw 

Senioralnych lokalu przedstawicielom Miejskiej Rady 

Seniorów, którzy obecnie prowadzą, organizują  wszelkiego 

rodzaju inicjatywy na rzecz seniorów w naszym Mieście.  

MRS jest ciałem doradczym poznańskiego seniora we 

wszystkich dziedzinach życia przydatnych seniorowi. Miejska 

Rada Seniorów jest reprezentantem 130 tys . mieszkańców 

senioralnych. Zakres działania: zdrowie, kultura itp. Umowa 

będzie podpisywana pomiędzy ZKZL a CIS (Centrum 

Inicjatyw Senioralnych). Koszt jest roczny wraz z 

odświeżeniem lokalu z kosztami eksploatacji i 

wyposażeniem.  Umowa na 1 rok. Projekt pilotażowy.

Poprawka zgłoszona przez: Małgorzata Woźniak

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. 

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaz ul. Szkolnej - nieruchomość 117 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Dobudowa pasa do skrętu w 

prawo na skrzyżowaniu Marka z 

Aviano/ Strużyńskiego oraz 

Marka z Aviano/ Morasko

Dobudowa pasa do skrętu w prawo na skrzyżowaniu Marka z 

Aviano/ Strużyńskiego oraz Marka z Aviano/ Morasko

Krótka ulica na poznańskim Piątkowie- Marka z Aviano jest 

łącznikiem miedzy Piątkowem / Moraskiem/ Suchym Lasem. 

Na tej ulicy tworzą się ogromne korki, które są 

spowodowane jednym pasem ruchu bez możliwości prawo 

skrętu. Dodatkowe pasy skrętu poprawiły by choć w 

minimalnym stopniu rozładowanie korku na tej ulicy. 

Poprawka zgłoszona przez: Maria Lisiecka - Pawełczak, 

Grzegorz Ganowicz 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na ta poprawkę. 

115 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Opracowanie koncepcji 

przebudowy placu i organizacji 

ruchu  w rejonie ulic Karlińska/ 

Sułowska/Muszkowska

Opracowanie koncepcji przebudowy placu i organizacji ruchu  

w rejonie ulic Karlińska/ Sułowska/Muszkowska

Proponowana przebudowa ma służyć poprawie  jakości tego 

miejsca i ułatwić dostępność dla mieszkańców 

zlokalizowanych tu sklepów. Teren ten jest swoistym 

centrum tej dzielnicy, dlatego zależny nam na poprawie 

estetyki i bezpieczeństwa tego miejsca. 

Poprawka zgloszona przez:Maria Lisiecka- Pawełczak, 

Grzegorz Ganowicz 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy Ul. Szkolnej 

L
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

L

2017 50 000 

L

2017 30 000 2017 30 000 

L

2017 120 000 2017 -120 000 

L

2018 120 000 2018 -120 000 

L

2017 300 000 2017 300 000 

L

2017 300 000 2017 300 000 

2017 100 000 2017 -100 000 

2018 800 000 2018 -800 000 

poprawka zbieżna z celem zadania. Do wykonania 

jako realizacja zadania

137 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

ścieżka rowerowa wzdłuż ul. 

Umultowskiej

projekt oraz budowa ścieżki rowerowej od ul. Połabskiej do ul. 

Dzięgielowej wzdłuż ul. Umultowskiej

Budowa ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Umultowski.ej (od ul. 

Połabskiej od skrzyżowania z al. Solidarności do przejazdu 

kolejowego) O ścieżkę od kilku lat zabiegają mieszkańcy 

zarówno Piątkowa jak i Naramowic. Ścieżka służyłaby 

mieszkańcom, studentom, którzy mogliby dotrzeć rowerem 

na Kampus. Ścieżka tworzyłaby połączenie Winograd z 

Żurawińcem/Moraskiem/Umultowem. Poprawka zgłoszona 

przez: Małgorzata Dudzic-Biskupska i Maria Lisiecka-

Pawełczak

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

działanie nr 06, budowa dróg rowerowych

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

135 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Monitoring w parku 

Czarneckiego

wykonanie monitoringu w parku Czarneckiego wykonanie tego monitoringu pozwoliłoby na objęcie 

monitoringiem ostatniego miejsca na osiedlu. Dodatkowo 

atutem jest fakt, iż jest w pobliżu infrastruktura osiedlowa, 

więc poprowadzenie monitoringu będzie tańsze. Poprawka 

zgłoszona przez: Małgorzata Dudzic-Biskupska i Tomasz 

Lipiński 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej132 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

projekt oraz budowa boiska SP 

60

projekt oraz budowa boiska wielofunkcyjnego przy szkole 

podst. nr 60 ul. Boranta wraz z infrastrukturą towarzyszącą

w tym rejonie miasta brakuje infrastruktury sportowej. 

Dodatkowo brakuje również terenów miejskich na których 

można byłoby takie obiekty wybudować. Teren przy szkole 

jest jedynym miejscem, gdzie można zrealizować taką 

inwestycję. Będą z niej korzystały nie tylko dzieci ze szkoły 

ale przede wszystkim dzieci z pobliskich osiedli. Należy 

nadmienić, że w najbliższym czasie planowane są w tym 

rejonie duże inwestycje lokalowe miasta oraz cały czas 

budowane są nowe bloki przez deweloperów.

Poprawka zgłoszona przez: Małgorzata Dudzic-Biskupska

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

Inwestycja, która jest budowa nowej linii 

tramwajowej na ul. Falistą nie jest priorytetem 

miasta 

131 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Centrum Inicjatyw Rodzinnych 

(z przeznaczeniem na 

działalność merytoryczną 

Centrum - 80 000, 00 dla 

Wydziału Zdrowia plus 40 

000,00 na czynsz PCŚ) 

Centrum Inicjatyw Rodzinnych (z przeznaczeniem na 

działalność merytoryczną Centrum - 80 000, 00 dla Wydziału 

Zdrowia plus 40 000,00 na czynsz PCŚ) 

Kwota 40 000,00 zł zostanie przeznaczona na bieżące 

utrzymanie centrum (eksploatacja) - środki w budżecie PCś. 

Kwota 80 000,00 zł zostanie przeznaczona na realizację 

zadań merytorycznych Cenrum Inicjatyw Rodzinnych - 

warsztaty dla rodziców z zakresu wychowania i opieki nad 

dziećmi, warsztaty dla dzieci , przedsięwzięcia na rzecz 

rodzin. Zadanie zlecane przez Wydział Zdrowia i Spraw 

Społecznych.

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZTM/P/010 - Przebudowa 

trasy tramwajowej: 

Kórnicka - os. Lecha - 

rondo Żegrze wraz z 

budową odcinka od ronda 

Żegrze do ul. Unii 

Lubelskiej

odcinek od rondo ŻEGRZE do ul. Unii Lubelskiej 

Kwota nie umniejsza znacząco rezerwy 129 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Centrum Inicjatyw Rodzinnych 

(z przeznaczeniem na 

działalność merytoryczną 

Centrum - 80 000, 00 dla 

Wydziału Zdrowia plus 40 

000,00 na czynsz PCŚ) 

Centrum Inicjatyw Rodzinnych (z przeznaczeniem na 

działalność merytoryczną Centrum - 80 000, 00 dla Wydziału 

Zdrowia plus 40 000,00 na czynsz PCŚ) 

Kwota 40 000,00 zł zostanie przeznaczona na bieżące 

utrzymanie centrum (eksploatacja) - środki w budżecie PCś. 

Kwota 80 000,00 zł zostanie przeznaczona na realizację 

zadań merytorycznych Cenrum Inicjatyw Rodzinnych - 

warsztaty dla rodziców z zakresu wychowania i opieki nad 

dziećmi, warsztaty dla dzieci , przedsięwzięcia na rzecz 

rodzin. Zadanie zlecane przez Wydział Zdrowia i Spraw 

Społecznych.

Poprawka: Marek Sternalski 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 P/B/002 - Rezerwy Rezerwa celowa na wydatki związane z zaspokojeniem 

roszczeń zgłaszanych wobec miasta 

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

126 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Ławeczki dla seniorów Ławeczki dla seniorów - realizacja ZZM 1

125 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Wzmocnienie Centrum 

Inicjatyw Senioralnych

Wzmocnienie Centrum Inicjatyw Senioralnych - dodatkowy 

etat  ( w obecnej chwili 4,5 etatu)

Potrzebą miejsc do odpoczynku dla osób starszych - projekt 

pilotażowy.  Wskazania posadowienia ławeczek przez 

wcześniejsze zaopiniowanie przez ZZM oraz MRS.

Poprawka zgłoszona przez: Małgorzata Woźniak

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

Wraz z rosnąca liczbą zadań Centrum oraz stale 

powiększającą się liczbą seniorów korzystających z Punktu 

Informacji 60+ (osobiście i telefonicznie) do obowiązków 

nowo zatrudnionej osoby należeć będzie rzetelna obsługa 

seniorów i dbanie o jakość budowanych z nimi relacji. 

Zadaniem pracownika będzie koordynacja działań 

związanych z przygotowaniem  i monitorowaniem 

funkcjonowania Karty Seniora, rozwojem idei i 

infrastruktury wolontariatu 60+ oraz obsługa finansowa 

Miejskiej Rady Seniorów (zapytania ofertowe, umowy, 

sprawozdania itp.). W związku z przystąpieniem Poznania do 

sieci WHO do obowiązków nowego pracownika należeć 

będzie również aktywna praca w zespole roboczym ds. 

polityki senioralnej oraz  koordynacja rozwoju i działań w 

ramach Poznańskich Akademiach Seniora (Bezpieczeństwa, 

Zdrowia, Cyfrowa, Kultury). Poprawka zgłoszona przez: 

Małgorzata Woźniak\\\\\\\\n

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

L
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

L

2017 1 000 000 2017 -1 000 000 

L

2017 150 000 2017 -150 000 

L

2018 1 000 000 2018 -1 000 000 

L

2017 80 000 2017 -80 000 

2017 200 000 2017 -200 000 

2018 5 000 000 2018 5 000 000 

2017 100 000 2017 100 000 

L

2017 500 000 2017 500 000 

L

2017 300 000 2017 300 000 sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

146 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Projekt Animator Senioralny Projekt Animator Senioralny Pilotażowy projekt - Animator Senioralny - skierowany ma 

być do Klubów Seniora. Animator ma zajmować się 

uatrakcyjnieniem prac takich klubów, ma proponować różne 

formy aktywności dla seniorów po to, aby Kluby seniora 

przyciągały coraz większą liczbę osób. Poprawka zgłoszona 

przez: Małgorzata Dudzic-Biskupska i Tomasz Lipiński

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

145 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Dokończenie budowy chodnika 

na ul. Morasko

Dokończenie budowy chodnika na ul. Morasko Kolejny etap budowy chodnika. Inwestycja nie jest 

skończona i dlatego nie może w pełni służyć mieszkańcom 

Poznania. Poprawka zgłoszona przez: Małgorzata Dudzic-

Biskupska

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

obecnie na odcinku ul. Serbskiej (od ronda Solidarności w 

stronę ul. Naramowickiej) funkcjonuje przystanek na 

żądanie w pasie ruchu samochodów. Wykonanie zatoczki 

pozwoliłoby na uwolnienie jednego pasa ruchu dla 

samochodów i zwiększyłoby bezpieczeństwo. ZDM zna 

sprawę i jest na TAK. Poprawka zgłoszona przez: Małgorzata 

Dudzic-Biskupska

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

144 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

zatoczka dla autobusu przy 

zjeździe z ul. Murawa w stronę 

ul. Serbskiej

zatoczka dla autobusu przy zjeździe z ul. Murawa w stronę ul. 

Serbskiej

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

w związku z planami zabudowy wolnych torów i 

innych inwestycji w nieruchomości komercyjne 

powinien wzrosnąć podatek od nieruchomości.

Zakładany wzrost powinien wystarczyć na pokrycie 

kosztów poprawki

143 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa auli i Sali sportowej w 

Zespole Szkół Gimnazjalno - 

Licealnych nr 37 w Poznaniu 

Wichrowe Wzgórze

Budowa auli i Sali sportowej w Zespole Szkół Gimnazjalno - 

Licealnych nr 37 w Poznaniu Wichrowe Wzgórze

W zespole szkół w związku z ilością zajęć sportowych 

konieczne jest wybudowanie hali sportowej. Dodatkowo 

szkoła wykonała projekt, który pozwoliłby na wybudowanie 

również auli. Oba te obiekty mogłyby być wykorzystywane 

również przez społeczność lokalną. Szkoła posiada już 

projekt i kosztorys. Poprawka zaproponowana przez: 

Małgorzata Dudzic-Biskupska\n\n

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0310 - Wpływy z 

podatku od nieruchomości

podatek od nieruchomości komercyjnych, 

przeznaczonych na działalność gospodarczą

część inwestycji w infrastrukturę powinna zostać 

zrealizowana przy wykorzystaniu środków unijnych i 

wówczas tę część zaoszczędzoną można przeznaczyć 

na budowę drogi

142 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Projekt i przebudowa ul. Rubież Projekt i przebudowa ul. Rubież ulica w stanie okropnym. W tym rejonie ciągle zwiększa się 

ilość mieszkańców a część dzieci z osiedli najbliższych chodzi 

tą drogą do szkoły. Poprawka zaproponowana przez: 

Małgorzata Dudzic-Biskupska

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZTM/P/002 - Odnowa 

infrastruktury torowo-

sieciowej

działanie nr 03, modernizacja infrastruktury torowo-

sieciowej

cel poprawki mieści się w przeznaczeniu rezerwy141 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Program pilotażowy "Asystent 

seniora - dostępny na godziny"

Program pilotażowy "Asystent seniora - dostępny na godziny" Wsparcie seniorów 75+ poprzez usługę 

wolontariusza/opiekuna osób starszych. W Poznaniu 

seniorów przybywa, zwłaszcza w przedziale wiekowym 70 i 

80 lat. Często takie osoby mające problem ze zdrowiem nie 

mogą poradzić sobie z codziennymi obowiązkami. Zwykłe 

zakupy lub wyjście do apteki staje się bardzo trudne. Pomoc 

przy załatwieniu formalności w Urzędzie i różnych 

instytucjach. Asystent na godziny pomagałby doraźnie 

seniorom. Poprawka zgłoszona przez: Maria Lisiecka-

Pawełczak i Małgorzata Dudzic-Biskupska

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 P/B/002 - Rezerwy Rezerwy, działanie 16, rezerwa celowa na realizację 

zadań z zakresu polityki społecznej

Przy ogłoszeniu przetargu często okazuje się, że 

inwestycja jest wykonana niższym kosztem niż 

założono. Dlatego też wszelkie oszczędności 

powinny zostać przeznaczone na budowę tej drogi.

ZDM/P/041 - Budowa 

kładki pieszo - rowerowej 

nad rzeką Wartą oraz 

Cybiną pomiędzy 

Berdychowem, Ostrowem 

Tumskim oraz 

Chwaliszewem

oszczędności na inwestycji wynikające z ogłoszenia 

przetargu

140 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa drogi wraz z 

chodnikiem ul. Drewlańska WPF

Budowa drogi wraz z chodnikiem ul. Drewlańska WPF Wykonanie projektu drogi wraz z chodnikiem na ul. 

Drewlańskiej w Poznaniu. Na tej niewielkiej ulicy w roku 

2010 oddano przez Miasto Poznań i PTBS, 68 mieszkań dla 

seniorów. Mieszka tam obecnie ok. 100 osób średnio w 

wieku 75 +. W budynku znajduje się przedszkole specjalne, 

do którego uczęszczają niepełnosprawne dzieci, jest również 

przychodnia z której korzystają dzieci i seniorzy. Na ul. 

Drewlańskiej jest również Dom Pomocy Barka, do którego 

codziennie uczęszczają na zajęcia osoby dorosłe z 

niepełnosprawnością. Budowa drogi wraz z chodnikiem 

powinna być priorytetem Miasta. Poprawka złożona przez: 

Małgorzata Dudzic-Biskupska 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

cel rezerwy zbieżny z zadaniem poprawki.139 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Projekt przebudowy 

skrzyżowania ul. Mateckiego i 

Stróżyńskiego

Projekt przebudowy skrzyżowania ul. Mateckiego i 

Stróżyńskiego

ZDM posiada już koncepcję. Wykonanie projektu zbliżyłoby 

tą inwestycję do realizacji. Propozycja poprawki złożona 

przez: Małgorzata Dudzic-Biskupska i Maria Lisiecka-

Pawełczak

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 P/P/014 - Rezerwa celowa 

na wydatki majątkowe 

związane z 

przygotowaniem, realizacją 

oraz trwałością projektów

część rezerwy może zostać przeznaczona na wykonanie 

tego projektu

poprawka zbieżna z celem działania. Realizacja 

poprawki w ramach programu budowy ścieżek 

rowerowych

138 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

program bezpieczny dojazd do 

szkoły

Program budowy ścieżek rowerowych - bezpieczny dojazd do 

szkoły

chcąc promować poruszanie się po mieście rowerem, należy 

przede wszystkim zadbać o trasy najbliższe domu. Wiele 

dzieci chętnie dojeżdża do szkoły rowerem, jednak nie 

wszędzie takie dojazdy są bezpieczne. Dlatego też należy 

wykonać diagnozę, gdzie takie ścieżki są potrzebne a 

następnie sukcesywnie je wykonywać.

Poprawka zaproponowana przez: Małgorzata Dudzic-

Biskupska

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

działanie 06, budowa dróg rowerowych

L

L
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

2017 50 000 2017 50 000 

2021 50 000 2021 50 000 

2017 20 000 2017 20 000 

L

2017 50 000 2017 50 000 

L

2017 300 000 2017 -300 000 

L

2017 200 000 2017 200 000 Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na opiekę osób wykluczonych. 

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej 152 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Program leczenia ubogich - 200 

tys. 

Program leczenia ubogich - 200 tys.  Środki na dotację  z przeznaczeniem na podstawową opiekę 

medyczną, opiekuńczą osobom wykluczonym ze względu na 

ubóstwo (bezdomni, seniorzy). 

poprawka: Marek Sternalski 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

założona rezerwa zdecydowanie pozwala na 

realizację zadania

151 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Kontynuacja programu "Potęga 

matematyki"

Kontynuacja programu "Potęga matematyki" W okresie maj−grudzień 2016 roku Poznańska Fundacja 

Matematyczna we współpracy z Wydziałem Matematyki i 

Informatyki UAM, Akademią Muzyczną im. Ignacego 

Paderewskiego w Poznaniu oraz z wybranymi szkołami 

gimnazjalnymi i ponadgimnazjalnymi z terenu miasta 

Poznania, realizuje projekt Potęga Matematyki.

Projekt jest finansowany ze środków Miasta Poznań, a jego 

celem jest wspomaganie kształcenia wybitnie zdolnych 

uczniów klas gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych w zakresie 

matematyki.

Podjęte w projekcie działania spotkały się z bardzo dużym 

zainteresowaniem nauczycieli matematyki i uczniów 

poznańskich szkół. Do tej pory w wykładach i w konkursach 

Potęgi Matematyki kilka tysięcy osób. Zanotowaliśmy już 

ponad 20 000 wejść na działający od września 2016 

Poznański Portal Matematyczny, który powstał w ramach 

projektu. Wyraźnie widać, że poznańska młodzież interesuje 

się matematyką i chce rozwijać swoje matematyczne 

uzdolnienia i pasje Wśród studentów na WMI UAM i na 

Politechnice pojawili się już pierwsi absolwenci liceów 

współpracujących w tym  projekcie. Wyróżniają się na wydziałach naszych uczelni znakomitym przygotowaniem do studiów matematycznych i informatycznych oraz wysoką motywacją.

Kontynuowanie  finansowania tego projektu przyczyni się do zatrzymania i odwrócenia tendencji do zmniejszania się liczby absolwentów  poznańskich uczelni gotowych do pracy w zakresie najnowszych technologii (wymagającej dobrego przygotowania z matematyki).    

Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

1 P/B/002 - Rezerwy Poz. 12 - rezerwa celowa na wydatki bieżące jednostek 

systemu oświaty

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę dot. zwiększenia 

świadomości mieszkańców w zakresie oddawania 

narządów, krwi. 

150 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Wspieranie na rzecz dawstwa i 

transplantologii 

Wspieranie na rzecz dawstwa i transplantologii  Środki na dotację  z przeznaczeniem na zwiększenie  

świadomości mieszkańców Poznania  w zakresie oddawania 

narządów, szpiku kostnego oraz krwi. 

Poprawka złożona: Marek Sternalski 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej 

w związku ze znacznymi planami wybudowania 

nowych mieszkań oraz poprawą komfortu życia 

mieszkańców spodziewany jest wzrost liczby 

mieszkańców a co za tym idzie również wzrost 

podatku od os. fizycznych. Kwota poprawki jest 

nieznaczna więc wzrost ten powinien wystarczyć na 

sfinansowanie jej.

Dział 756 - Dochody od 

osób prawnych, od osób 

fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz 

wydatki związane z ich 

poborem,

paragraf 0010 - Wpływy z 

podatku dochodowego od 

osób fizycznych

planowany przyrost podatku od osób fizycznych148 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Wzmocnienie wydatków 

merytorycznych CIS

Wzmocnienie wydatków merytorycznych CIS Uzasadnienie:  Budżet na działania merytoryczne wiąże się z 

kontynuacją podjętych przez Centrum zadań:  

1. Kontynuacja Poznańskiej Akademii Bezpieczeństwa - 10 

000 - dodruk poradników, gadżety, warsztaty w klubach 

seniora.

2. Poznańska Akademia Zdrowia - 3 000 - materiały 

informacyjne

3. Domówienie kolejnej puli Poznańskiego Pudełka Życia 

5 000

Poprawka zaproponowana przez: Małgorzata Woźniak

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

w związku ze znacznymi planami wybudowania 

nowych mieszkań oraz poprawą komfortu życia 

mieszkańców spodziewany jest wzrost liczby 

mieszkańców a co za tym idzie również wzrost 

podatku od os. fizycznych. Kwota poprawki jest 

nieznaczna więc wzrost ten powinien wystarczyć na 

sfinansowanie jej.

147 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Wzmocnienie Centrum 

Inicjatyw Senioralnych

Wzmocnienie Centrum Inicjatyw Senioralnych - dodatkowy 

etat  ( w obecnej chwili 4,5 etatu)\\\\\\\\n

Wraz z rosnąca liczbą zadań Centrum oraz stale 

powiększającą się liczbą seniorów korzystających z Punktu 

Informacji 60+ (osobiście i telefonicznie) do obowiązków 

nowo zatrudnionej osoby należeć będzie rzetelna obsługa 

seniorów i dbanie o jakość budowanych z nimi relacji. 

Zadaniem pracownika będzie koordynacja działań 

związanych z przygotowaniem  i monitorowaniem 

funkcjonowania Karty Seniora, rozwojem idei i 

infrastruktury wolontariatu 60+ oraz obsługa finansowa 

Miejskiej Rady Seniorów (zapytania ofertowe, umowy, 

sprawozdania itp.). W związku z przystąpieniem Poznania do 

sieci WHO do obowiązków nowego pracownika należeć 

będzie również aktywna praca w zespole roboczym ds. 

polityki senioralnej oraz  koordynacja rozwoju i działań w 

ramach Poznańskich Akademiach Seniora (Bezpieczeństwa, 

Zdrowia, Cyfrowa, Kultury). Poprawka zaproponowana 

przez: Małgorzata Woźniak\\\\\\\\n

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 756 - Dochody od 

osób prawnych, od osób 

fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz 

wydatki związane z ich 

poborem,

paragraf 0010 - Wpływy z 

podatku dochodowego od 

osób fizycznych

planowany przyrost podatku od osób fizycznych

L
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

2017 800 000 2017 -800 000 

L

2017 250 000 2017 -250 000 

L

2017 190 000 2017 -190 000 

2017 -2 500 000 Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

1 ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

Poz. 06 - Budowa dróg rowerowych153

L

2017 2 500 000 ul. Rubież w większości posiada nawierzchnię asfaltową. 

Istnieje jednak ok. 500-metrowy odcinek, który do tej pory 

pozostał nieutwardzony. Wiąże się to zarówno z 

uciążliwością użytkowania w/w ulicy przez mieszkańców 

oraz pracowników okolicznych firm, w tym Parku Naukowo-

Technologicznego UAM,  jak i zagrożeniem bezpieczeństwa 

pieszych. 

„Warto podkreślić, że podejmowane dotychczas przez ZDM 

działania o charakterze doraźnym, czyli wyrównywanie 

nawierzchni materiałem pofrezowym, przy obecnym 

natężeniu ruchu samochodowego, przynoszą krótkotrwałe 

rezultaty. W opinii Rady Osiedla Naramowice oraz 

Poznańskiego Parku Naukowo-Technologicznego, a tym 

samym osób mieszkających i pracujących w tej części 

miasta, problem modernizacji wskazanego odcinka ulicy 

Rubież jest wciąż niedostrzegany i bagatelizowany. Rubież 

jest częścią Naramowic, która podlega wyjątkowo 

dynamicznej rozbudowie. Ku końcowi zmierzają prace 

budowlane ZKZL, w wyniku których powstaną 62 mieszkania 

oraz lokale usługowe, w planach deweloperów (Echo 

Investement) i PTBS są kolejne osiedla. Położony przy ulicy 

Rubież 46 Poznański Park Naukowo- 

Technologiczny to pierwszy w Polsce park naukowo-

technologiczny i jeden z najważniejszych oraz najbardziej prestiżowych ośrodków innowacyjności w

Polsce. PPNT jest wizytówką tej części miasta, a przede 

wszystkim miejscem pracy ponad 400 osób. Swoje 

siedziby zlokalizowało tu ponad 80 firm. (…) 

wspomniany fragment nie nadaje się do użytkowania i 

stanowi zagrożenie dla kierowców i ich pojazdów. 

Liczne doły i głębokie dziury są niezwykle niebezpieczne 

także dla pieszych, osób niepełnosprawnych, 

rowerzystów, szczególnie o zmroku lub też w trudnych 

warunkach pogodowych, np. podczas opadów deszczu. 

Na co dzień ruch pojazdów, wiatr powodują wznoszenie 

się tumanów kurzu i pyłu, co stanowi bezpośrednie 

zagrożenie dla zdrowia mieszkańców oraz uczestników 

ruchu, wpływając m.in. na ich układ oddechowy.” (Z 

pisma Rady Osiedla Naramowice i Poznańskiego Parku 

Naukowo-Technologicznego do klubów radnych w 

Radzie Miasta Poznania).

Wykonanie projektu oraz kompleksowej budowy ul. Rubież na 

odcinku od ronda przy ul. Czarnucha do wysokości 

Poznańskiego Parku Naukowo-Technologicznego UAM

Budowa ul. Rubież na odcinku 

od ronda do wysokości 

Poznańskiego Parku Naukowo-

Technologicznego UAM

równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Na sesji, podczas której prezentowano projekt 

budżetu, przedstawiciel Klubu Radnych PRO poddał 

w wątpliwość wzrost tej pozycji o ok. 56% w 

stosunku do 2016 r. Prezydent nie ustosunkował się 

do tej uwagi, co rozumiemy jako potwierdzenie 

braku uzasadnienia dla tak dużego wzrostu.

PRD/B/002 - Działalność 

konsultacyjno - 

informacyjna

Poz. 03 - przygotowanie materiałów informacyjnych i 

prasowych - zmniejszenie zaplanowanych środków

156 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

ZZM/B/001 - Utrzymanie 

terenów zieleni i zadrzewień

zwiększenie środków na utrzymanie zieleni W projekcie budżetu na 2017 r. Prezydent zaproponował 

zmniejszenie środków na utrzymanie  zieleni w ramach 

działalności Zarządu Zieleni Miejskiej  o ok. 190 tys. zł w 

stosunku do 2016 r. Uważamy, że zapewnienie należytego 

stanu zieleni uzasadnia raczej zwiększenie środków 

proporcjonalnie do wzrostu dochodów bieżących, a co 

najmniej  ich zabezpieczenie na poziomie zaplanowanym na 

2016 r. 

Ewentualne dodatkowe środki zadysponowane przez rady 

osiedli powinny być traktowane jako potencjalne źródło 

zwiększenia nakładów na ten cel, pozwalając na poprawę 

obecnej sytuacji.

Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

1

W projekcie budżetu i WPF-u zaplanowano kolosalne 

środki na budowę dróg rowerowych. Proponowana 

inwestycja poprawi również bezpieczeństwo ruchu 

rowerowego.

155 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Ścieżka pieszo-rowerowa w 

ciągu ul. Naramowickiej od ul. 

Rumiankowej do ul. 

Dziurawcowej

Kolejny etap realizacji ścieżki pieszo-rowerowej w ciągu ul. 

Naramowickiej od ul. Rumiankowej do ul. Dziurawcowej.

W roku 2015 zadanie zostało wprowadzone do budżetu. W 

wyniku przedłużających się procedur w poszczególnych 

jednostkach Urzędu Miasta nie zostało zrealizowane, nie 

mogło również zostać zrealizowane w ramach tzw. 

wydatków niewygasających. Zrealizowanie powyższego 

odcinka znacznie poprawi bezpieczeństwo pieszych, 

rowerzystów  oraz kierowców, a stanowi jedynie 

wypełnienie podjętych wobec mieszkańców przez Pana 

Prezydenta zobowiązań 

Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

1 ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

Poz. 06 - budowa dróg rowerowych

W projekcie budżetu i WPF-u zaplanowano kolosalne 

środki na budowę dróg rowerowych. Proponowana 

inwestycja poprawi również bezpieczeństwo ruchu 

rowerowego.

154 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa  chodnika i ścieżki 

rowerowej w ciągu ul. 

Jaśkowiaka

Budowa  chodnika i ścieżki rowerowej w ciągu ul. Jaśkowiaka ul. Jaśkowiaka jest niebezpieczna dla ruchu pieszego i 

rowerowego. Pozbawiona jest chodnika i pobocza, co przy 

znacznym ruchu samochodowym, w tym samochodów 

ciężarowych, a także braku oświetlenia, stanowi znaczne 

zagrożenie komunikacyjne. Realizacja powyższego zadania 

poprawi bezpieczeństwo ruchu i dostępność do atrakcyjnej 

północnej części Poznania.

Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

1 ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

zaplanowane środki na budowę dróg rowerowych

Nieuzasadnione jest wydawanie tak kolosalnych 

środków na budowę dróg rowerowych, gdy w 

Poznaniu znajdują się drogi w tak katastrofalnym 

stanie, jak wspomniany odcinek ul. Rubież.

L
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

L

2017 40 000 2017 40 000 

L

2017 115 000 2017 115 000 

L

2017 100 000 2017 100 000 

2017 240 000 2017 -70 000 

L

2017 75 000 2017 75 000 

2017 125 000 2017 125 000 

2017 200 000 2017 200 000 163 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Projekt przebudowy ul.Łozowa Projekt przebudowy ul.Łozowa - dokończenie Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

Chodzi o zaprojektowanie połączeń rowerowych z gminą 

Swarzędz, co znacznie poprawi komunikację rowerową 

Poznaniaków w gminą sąsiedzką. 

Poprawka zgłoszona przez: Marek Sternalski 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1Poprawka ma na celu wykonanie projektu modernizacji 

dalszej części ul. Łozowej (od Czechosłowackiej w kierunku 

torów kolejowych)

Poprawka zgłoszona przez: Urszula Mańkowska

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

162 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Projektowanie połączeń 

rowerowych z gminą Swarzędz

Projektowanie połączeń rowerowych z gminą Swarzędz Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę jakości życia mieszkańców. 

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej 

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaz nieruchomości przy ul. Szkolnej Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na pilotażowy program poprawy 

bezpieczeństwa. 

161 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

pilotażowy Program Pogotowia 

Rowerowego - wspólnie z 

Pogotowiem Ratunkowym 

pilotażowy Program Pogotowia Rowerowego - wspólnie z 

Pogotowiem Ratunkowym 

Środki przeznaczone na współorganizację  "Patroli 

Pogotowia Ratunkowego" na rekreacyjnych terenach Miasta 

Poznania (Kiekrz, Strzeszynek , Rusałaka) polegające na 

zabezpieczeniu i serwisie wyposażenia ratowników.

Poprawka zgłoszona przez: Marek Sternalski 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

Zwiększenie środków na remonty na drogach.

W projekcie budżetu na 2017 r. Prezydent zaproponował 

zmniejszenie środków na remonty na drogach  o ok. 240 tys. 

zł w stosunku do 2016. Uważamy, że stan poznańskich dróg 

uzasadnia nie zmniejszenie, ale raczej zwiększenie środków 

na ten cel.

Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

1

160 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

ZDM/B/001 - Zarządzanie 

drogami publicznymi oraz 

wewnętrznymi

Zwiększenie zadania ZDM/B/001 zarządzanie drogami 

publicznymi oraz wewnętrznymi

Na sesji, podczas której prezentowano projekt 

budżetu, przedstawiciel Klubu Radnych PRO poddał 

pod wątpliwość wzrost tej pozycji o ponad 70 tys. zł 

w stosunku do 2016 r. Prezydent nie ustosunkował 

się do tej uwagi, co rozumiemy jako potwierdzenie 

braku uzasadnienia dla tak dużego wzrostu

1 PRD/B/001 - Obsługa 

kontaktów publicznych 

Urzędu Miasta Poznania

Poz. 03 - protokół dyplomatyczny 

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na wyżej wymienione zadanie. 

159 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Promocja pieczy zastępczej (100 

tys.); 

Promocja pieczy zastępczej (100 tys.); Środki przeznacone na  dotarcie do jak najszerszej grupy 

mieszkańców Poznania celem pozyskania nowych 

kandydatów na rodziców zastępczych, ze szczególnym 

uwzględnieniem niespokrewnionych z dzieckiem rodzin 

zastępczych. (media, warsztaty, spotkania). 

Poprawka zgłoszona przez: Marek Sternalski 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej 

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę jakości funkcjonowania 

DPSów.

158 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

pilotaż w jednym z DPS 

wdrożenia elektronicznego  

narzędzia do monitorowania 

usług 

pilotaż w jednym z DPS wdrożenia elektronicznego  narzędzia 

do monitorowania usług 

Środki z przeznaczeniem na wdrożenie w jednym z 

poznańskich DPS systemu elektronicznego monitorowania 

opieki nad pensjonariuszami (http://www.icpen.pl/) Cel: 

optymalizacja wykorzystania zasobu, usprawnienie pracy, 

standaryzacja jakości.

Poprawka zgłoszona przez: Marek Sternalski 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej 

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na działania bezpośrednie w 

profilaktyce zdrowotnej. 

157 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Profilaktyka zdrowotna - 

działania bezpośrednie - np.. 

Biała sobota, festyn zdrowotny

Profilaktyka zdrowotna - działania bezpośrednie - np.. Biała 

sobota, festyn zdrowotny

Akcje zdrowotne- diagnostyczne realizowane corocznie 

przez Miasto we współpracy z NGO i lekarzami . Akcje 

polegają na prowadzeniu bezpłatnych badań i porad 

lekarskich. Chętni korzystają z  z porad lekarzy-specjalistów z 

zakresu urologii, dermatologii, okulistyki, diabetologii, 

chorób wewnętrznych, kardiologii, pulmonologii, 

endokrynologii oraz geriatrii. Będzie można również 

wykonać badania poziomu glukozy, trójglicerydów, 

cholesterolu, morfologię oraz badanie EKG, 

videotermatoskopowe skóry i badanie audiometryczne, 

mammografii, i innych.

Poprawka zgłoszona przez: Marek Sternalski 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej 

L

L
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

L

2017 460 000 2017 -460 000 

2017 10 000 2017 -10 000 

L

2017 500 000 2017 -500 000 

L

2017 390 000 2017 -390 000 

L

2017 80 000 2017 80 000 

L

2017 1 500 000 2017 -1 500 000 

2017 350 000 2017 350 000 Środki projektowane na dotację z przeznaczeniem na 

wsparcie NGO prowadzącej/cych hospicjum perinatalne. 

Poprawka zgłoszona przez: Marek Sternalski

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

170 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Opieka hospicyjna/wsparcie 

psychologiczne dla dzieci i 

rodzin

Opieka hospicyjna/wsparcie psychologiczne dla dzieci i rodzin sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

 W ramach zabezpieczonych środków na w/w 

zadanie ze względów bezpieczeństwa wszystkich 

uczestników ruchu zasadne jest zrealizowanie 

postulowanej inwestycji.

169 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Dokończenie ścieżki rowerowej 

wzdłuż ul. Strzeszyńskiej 

Dokończenie ścieżki rowerowej ul. Strzeszyńska - odc. od ronda 

Cichowiczów do Lutyckiej i dalej Juraszów do połączenia ze 

ścieżką nad Niestachowską - ok. 1,8 km 

Zadanie szczególnie ważne dla młodzieży jadącej do liceów i 

na studia jako kontynuacja sieci ścieżek, daje też szansę na 

odzyskanie miejsca na jezdni na dodatkowy pas od 

Jasielskiej do Lutyckiej. Aktualne pasy rowerowe w jezdni są 

nieprzepisowe-nie mają wymaganej szerokości, zaś na jezdni 

odbywa się b. intensywny ruch samochodowy.

Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

1 ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

Poz. 06 - budowa dróg rowerowych.

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę jakości życia mieszkańców 

w tym m.in integracja międzypokoleniowa.

168 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Dotacje - integracja 

międzypokoleniowa

Dotacje - integracja międzypokoleniowa W ramach przyjętej Poltyki Prorodzinnej dla Miasta 

Poznania, zadaniem Miasta jest wypracowanie i wdrożenie 

narzędzi dla efektywnej integracji pokoleń. Środki 

przeznaczone na organizację wspólnych warsztatów i innych 

przedsięwzięć integrujących seniorów z młodszymi 

pokoleniami, ukierunkowane na czerpanie doświadczeń 

między pokoleniami.

Poprawka zgloszona przez: Maria Lisiecka Pawełczak i 

Marek Sternalski 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości z ul. Szkolnej 

W ramach zabezpieczonych środków na w/w 

zadanie ze względów bezpieczeństwa wszystkich 

uczestników ruchu zasadne jest zrealizowanie 

postulowanej inwestycji.

167 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Połączenie pieszo-rowerowe 

przez tory kolejowe na 

wysokości ul. Rabczańskiej.

Połączenie pieszo-rowerowe przez tory kolejowe na wysokości 

ul. Rabczańskiej wraz z przyległymi chodnikami

Budowa przejścia umożliwi bezpieczne przemieszczanie się 

mieszkańców pomiędzy Os. Strzeszyn a Os. Podolany, w 

szczególności do szkoły przy ul. Hezjoda. 

Rada Os. Podolany zadeklarowała dofinansowanie na 

poziomie 80 tys. zł, kosztorys przejścia opiewa na 270 tys. zł 

plus chodniki po obu stronach torów - 200 tys zł, stąd 

potrzebne dofinansowanie na poziomie 390 tys. zł

Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

1 ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

Poz. 06 - budowa dróg rowerowych. 

W ramach zabezpieczonych środków na w/w 

zadanie ze względów bezpieczeństwa wszystkich 

uczestników ruchu zasadne jest zrealizowanie 

postulowanej inwestycji.

ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

Poz. 06 - budowa dróg rowerowych166 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa chodnika wzdłuż ul. 

Wańkowicza na odcinku od ul. 

Biskupińskiej do ul. Tołstoja.

Budowa chodnika wzdłuż ul. Wańkowicza na odcinku od ul. 

Biskupińskiej do ul. Tołstoja.

Ul. Wańkowicza jest podstawową drogą łącząca dwie części 

osiedla Strzeszyn o największym zaludnieniu (docelowo 15 

tys. mieszkańców), jednocześnie jest drogą dojścia dzieci ze 

Strzeszyna Starego (w tym z domu dziecka przy ul. 

Suwalskiej) do Zespołu Szkół przy ul. Hezjoda oraz - w 

niedalekiej przyszłości - do szkoły na tzw. osiedlu 

wojskowym 

Obecnie ruch pieszych odbywa się jezdnią! Z uwagi na szybki 

wzrost ilości aut powoduje to poważne zagrożenie życia. 

Rada Os. Strzeszyn zabezpieczyła na realizację tego zadania 

630 tys zł, kosztorys robót drogowych z oświetleniem - 1280 

tys. zł. Zakładając możliwość uzyskania niższej ceny w 

wyniku przetargu zabezpieczenie w budżecie miasta kwoty 

500 tys. powinno pozwolić na realizację tego zadania.

Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

1

Kwota na przetarg z reguły jest zawyżona, kwota 

proponowana na poprawkę znacznie nie umniejsza 

wpisanej kwoty w zakres rzeczowy 

165 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Zwiększenie środków na 

Miejską Radę Seniorów  \n

Zwiększenie środków na Miejską Radę Seniorów \n Obsługa i zakup podstawowych artykułów na potrzeby 

Miejskiej Rady Seniorów, w szczególności środki na zakup 

materiałów biurowych, informacyjnych, obsługę delegacji, 

spotkań, konferencji.\nPoprawka zgłoszona: Marek 

Sternalski, Małgorzata Woźniak 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZTM/P/010 - Przebudowa 

trasy tramwajowej: 

Kórnicka - os. Lecha - 

rondo Żegrze wraz z 

budową odcinka od ronda 

Żegrze do ul. Unii 

Lubelskiej

odcinek od rondo Żegrze do ul. Unii Lubelskiej 

Wydaje się, że należy w ramach środków 

zabezpieczonych na w/w zadanie wykonać 

proponowaną inwestycję.

164 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa ścieżki rowerowej 

wzdłuż ulicy Koszalińskiej na 

odcinku od ul. Biskupińskiej do 

Krajeneckiej

Kompleksowa realizacja budowy ścieżki rowerowej wzdłuż 

ulicy Koszalińskiej na odcinku od ul. Biskupińskiej do 

Krajeneckiej

W 2016 r. Klub Radnych PRO zaproponował wprowadzenie 

do budżetu budowy ścieżki rowerowej wzdłuż ul. 

Koszalińskiej z uwagi na bardzo duży ruch drogowy związany 

ze wzrostem mieszkańców w tej części miasta oraz - 

zwłaszcza w miesiącach letnich - dojazdem do  Jez. 

Strzeszyńskiego i Kierskiego. Niestety, dotychczas 

zrealizowano tylko część drogi rowerowej do ul. 

Biskupińskiej. Konieczne jest zakończenie realizacji tego 

zadania. W odpowiedzi na interpelację radnego T. Kaysera 

Prezydent poinformował, że realizacja tego odcinku 

powinna nastąpić po zakończeniu budowy kanalizacji 

sanitarnej przez Aquanet S.A., planowanego na 2017 r., 

jednak w budżecie ZDM-u nie zabezpieczono środków na 

realizację tego zadania. Wg kosztorysu inwestorskiego koszt 

realizacji tego zadania wynosi 460 tys. zł

Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

1 ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

Poz. 06 - budowa dróg rowerowych

L
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

L

2017 50 000 2017 -50 000 

L

2017 100 000 2017 100 000 

L

2017 810 000 2017 810 000 

L

2017 200 000 2017 200 000 

L

2017 300 000 2017 300 000 

2017 1 500 000 2017 -1 500 000 

2020 12 000 000 2020 -12 000 000 

L

2017 70 000 2017 70 000 Prezydent od dawna zapowiada podjęcie 

skutecznych  działań powodujących wzrost 

dochodów miasta z w/w tytułu. Wierzymy, że 

działania te przyniosą  spodziewane efekty już w 

roku 2017. Środki te zdaniem Klubu PRO należy 

przeznaczyć na inwestycje poprawiające komfort 

życia mieszkańców Poznania.

177 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Modernizacja placu gier i zabaw 

przy Przedszkolu nr 185 na Os. 

Wichrowe Wzgórze.

II etap modernizacji placu gier i zabaw przy Przedszkolu nr 185 

na Os. Wichrowe Wzgórze.

Do zakończenia modernizacji brakuje w szczególności 

remontu chodnika, którego stan grozi bawiącym się 

dzieciom odniesieniem kontuzji (połamane, nierówne płytki 

chodnikowe). Ponadto konieczna jest wymiana pozostałych, 

zużytych urządzeń służących dzieciom do zabawy. Rada 

Osiedla Nowe Winogrady Północ wskazała to zadanie jako 

jeden z trzech najważniejszych priorytetów na 2017 r.

Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Wzrost dochodów z w/w tytułu zapowiadany rzez 

Prezydenta

Proponowana kwota na poprawkę wydaje się 

inwestycją priorytetową niz budowa nowej linii 

tramwajowej na ul. Falistą 

ZTM/P/010 - Przebudowa 

trasy tramwajowej: 

Kórnicka - os. Lecha - 

rondo Żegrze wraz z 

budową odcinka od ronda 

Żegrze do ul. Unii 

Lubelskiej

odcinek od ronda Żegrze do ul. Unii Lubelskiej 176 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

 Przedłużenie linii tramwajowej 

w ulicy Dąbrowskiego od pętli 

Ogrody do alei Polskiej („Brama 

Zachodnia”) wraz z budową 

przystanku końcowego. \\\\n

Przedłużenie linii tramwajowej w ulicy Dąbrowskiego od pętli 

Ogrody do alei Polskiej („Brama Zachodnia”) wraz z budową 

przystanku końcowego . 

przedłużenie linii tramwajowej w ul. Dąbrowskiego znacząco 

poprawi rozwiązania transportu publicznego dla zachodniej 

części Poznania, stwarzając możliwość zbudowania stacji 

przesiadkowej „Brama Zachodnia”, jednocześnie odciążając  

Ogrody i pozwalając na zlikwidowanie uciążliwej pętli 

tramwajowej. Uszczuplenie źródła oznacza przesunięcie 

budowy linii tramwajowej o podobnej długości łączącej 

rondo Żerze z ul. Unii Lubelskiej, jako mniej 

pilne.\\\\nPoprawka zgłoszona przez: Grzegorz Ganowicz 

\\\\n

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na tą poprawkę, która poprawia 

komfort i bezpieczeństwo mieszkańców. 

175 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa pieszojezdni 

rowerowej w ulicy Wańkowicza 

na Strzeszynie 

Budowa pieszojezdni rowerowej w ulicy Wańkowicza na 

Strzeszynie 

Wydane jest już pozwolenie na budowę. Na zadanie 

przeznaczono, zgodnie ze wstępną kalkulacją 600 000. Koszt 

wzrósł w związku z podniesieniem wymagań oficera 

rowerowego. W takiej sytuacji miasto powinno uzupełnić 

budżet zadania.

Poprawka zgłoszona przez: Grzegorz Ganowicz 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości z ul. Szkolnej 

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

174 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Kompleksowy remont budynku 

Muzeum Walk 

Niepodległościowych

Kompleksowy remont budynku Muzeum Walk 

Niepodległościowych - Wydział Kultury (Osiedle Krzyżowniki- 

Smochowice)

Przedmiotowy obiekt będzie miejscem w który zostanie 

stworzone muzeum plus na dodatkowych pietrach 

pomieszczenia zostaną udostępnione za porozumieniem 

Radzie Osiedla  Krzyżowniki- Smochowice, miejsce to będzie 

wykorzystywane na rożnego rodzaju cele kulturalne dla 

mieszkańców północno - zachodnich osiedli: Osiedle 

Krzyżowniki- Smochowice, Kiekrz, Strzeszn, Podolany). 

Powyższe działania wpisuje się w strategie rozwoju miasta 

Poznania i są zgodne z mapa potrzeb mieszkańców naszego 

miasta. Poprawka zgłoszona przez: Małgorzata Woźniak

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

Prezydent od dawna zapowiada podjęcie 

skutecznych działań dot. wzrostu dochodów miasta z 

w/w tytułu. Wierzymy, że działania te przyniosą 

pozytywne efekty już w roku 2017.

173 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa obiektu sportowego 

"Wicherek" przy Szkole 

Podstawowej nr 11

Budowa obiektu sportowego "Wicherek" przy Szkole 

Podstawowej nr 11 na os. Wichrowe Wzgórze

Budowa dostępnego dla wszystkich mieszkańców obiektu 

sportowo-rekreacyjnego jest realizowana od 2016 r. w 

oparciu o pozyskane przez radę osiedla granty i darowizny. 

Skumulowanie i przeprowadzenie  prac planowanych 

dotychczas w dwóch etapach w latach 2017-2019 w jednym 

roku pozwoli na obniżenie kosztów i uzyskanie lepszego 

wykorzystania obiektu.

Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Wzrost dochodów miasta z w/w tytułu zapowiadany 

przez Prezydenta.

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na pilotażowe pogotowie przedszkolne.

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości ul Szkolna 172 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Miejskie Pogotowie 

Przedszkolne - pilotaż 

Przygotowanie koncepcji na Miejskie Pogotowie Przedszkolne - 

pilotaż 

Przygotowanie przez Wydział Zdrowia i Spraw Społecznych 

koncepcji na prowadzenie opieki dla dzieci "na godziny". 

Rodzice w sytuacjach kryzysowych mogliby pozostawić 

swoje dziecko pod okiem opiekuna wykwalifikowanego na 

kilka godzin. Taka forma pomocy doraźnej została nam 

wielokrotnie zgłaszana przez mieszkańców. Rodzice często 

znajdują się w sytuacjach, kiedy muszą pozostawić dziecko 

pod opieką na 1/2/3 godziny dziennie. 

poprawka zgłaszana przez: Maria Lisiecka- Pawełczak i 

Monika Danelska 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

PRD/B/002 - Działalność 

konsultacyjno - 

informacyjna

Poz. 04 - monitoring mediów Nie ma żadnego uzasadnienia nie tylko dla 

zwiększania środków w tym zakresie, ale również 

utrzymania ich na poziomie roku 2016

171 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Bon opiekuńczy Miasta 

Poznania - opracowanie 

koncepcji

Zlecenie opracowania koncepcji bonu opiekuńczego Miasta 

Poznania przez firmę zewnętrzną.

Od dłuższego czasu na etapie procedowania budżetu 

Prezydent zapowiada podjęcie prac nad koncepcją wsparcia 

rodziców w różnych formach opieki nad dziećmi 0-3 r.ż. w 

postaci bonu opiekuńczego. Jednak w chwili obecnej miasto 

wspiera tylko jedna formę tej opieki – opiekę żłobkową, z 

której korzysta zaledwie 20% dzieci. Kłóci się to z szeroko 

rozumianym pojęciem tzw. sprawiedliwości społecznej. 

Wydaje się, że struktury miejskie nie radzą sobie z 

wypracowaniem sprawiedliwego modelu opieki nad małym 

dzieckiem. W związku z tym proponujemy zlecenie tego 

zadania firmie zewnętrznej.

Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

1
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

2017 100 000 2017 -100 000 

2017 300 000 2017 -300 000 

2017 100 000 2017 -100 000 

L

2017 30 000 2017 30 000 

L

2017 50 000 2017 50 000 

L

2017 250 000 2017 250 000 

L

2017 400 000 2017 400 000 

L

2017 200 000 2017 200 000 

L

2017 50 000 2017 50 000 sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej188 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

ZESPÓŁ SZKÓŁ NR 1 im. JÓZEFA 

KOSTRZEWSKIEGO W 

POZNANIU

modernizacja instalacji elektrycznej i rozdzielnic w budynku 

wraz z wymianą oświetlenia na energooszczędne LED 

modernizacja instalacji elektrycznej i rozdzielnic w budynku 

wraz z wymianą oświetlenia na energooszczędne LED - 

ZESPÓŁ SZKÓŁ NR 1 im. JÓZEFA KOSTRZEWSKIEGO W 

POZNANIU UL. LEŚNOWOLSKA 35. Poprawka zgłoszona 

przez: Małgorzata Woźniak

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

187 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

projekt i budowa przejścia  

przez tory kolejowe i połączenia 

z ul. Rabczańską i ul. 

Wergiljusza. 

projekt i budowa przejścia  przez tory kolejowe i połączenia z 

ul. Rabczańską i ul. Wergiljusza. ( Osiedle Podolany oraz 

Osiedle Strzeszyn ) - ZDM

W obecnej chwili mieszkańcy ( rodziny z dziećmi, młodzież, 

seniorzy) Os. Strzeszyn oraz Os. Podolany przechodzą nie 

zgodnie z prawem przez tory kolejowe. Jest to główny skrót 

prowadzący do szkoły.  W tym przypadku kładka (przejścia), 

która powstanie zniweluje ryzyko niebezpieczeństwa, które 

grozi narażeniem na niebezpieczny wypadek w skutek utraty 

życia. !!!  W obecnej chwili  Rada Osiedla Podolany i 

Strzeszyn zobligowały się przekazać część środków na 

realizacje tego zadania w wysokość 120 tys. łącznie. 

Poprawka zgłoszona przez: Małgorzata Woźniak

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na tą poprawkę. 

185 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

dofinansowanie budowy 

platform przy schodowych dla 

osób starszych, 

niepełnosprawnych i wózków 

na terenie miasta Poznania

dofinansowanie budowy platform przy schodowych dla osób 

starszych, niepełnosprawnych i wózków na terenie miasta 

Poznania

W mieście mieszka coraz większa ilość seniorów. Niestety 

mieszkają oni w zasobach starszych bez wind. Jeśli takie są 

w  budynkach to często trzeba opuszczając budynek 

pokonać około 10 schodów od windy do wyjścia. Jest to 

często bariera trudna do pokonania dla osób starszych i 

schorowanych. W związku z powyższym nie opuszczają oni 

domów. Dlatego też należy im to ułatwić.

Wnioskodawca Karolina Fabis Szulc 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości z ul. Szkolnej 

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę bezpieczeństwa pieszych i 

rowerzystów. 

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej 184 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

progi zwalniające dla 

rowerzystów przy dojazdach do 

świateł

progi zwalniające dla rowerzystów przy dojazdach do świateł Połowa kwoty ułatwiającej poruszanie się rowerzystów po 

ulicach dzięki zmniejszaniu progów można przeznaczyć na 

zwiększenie bezpieczeństwa zarówno rowerzystów jak i 

kierowców poprzez spowalnianie jazdy na rowerze przy 

dojazdach do świateł.

Wnioskodawca Karolina Fabiś Szulc 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na ta poprawkę a znacząco ona nie 

umniejszy kwoty. 

183 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

stacje naprawy dla rowerów stacje naprawy dla rowerów W związku z planowanym wzrostem liczby rowerzystów 

należy zapewnić im odpowiednie warunki do poruszania się 

po mieście, również szybką naprawę roweru w razie 

nieoczekiwanego uszkodzenia.

Wnioskują Maria Lisiecka Pawełczak i Karolina Fabiś Szulc 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż ul. Szkolnej 

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na tą poprawkę. 

181 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

mycie wiaty dworca na 

Junikowie 

mycie wiaty dworca na Junikowie Od czasu wybudowania nie czyszczona. Wiata jest w kolorze 

białym i niestety coraz bardziej zmienia kolor na szaro 

czarny. 

Karolina Fabis Szulc 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0310 - Wpływy z 

podatku od nieruchomości

sprzedaż ul. Szkolnej 

inwestycja według wnioskodawcy jest bardziej pilna ZTM/P/010 - Przebudowa 

trasy tramwajowej: 

Kórnicka - os. Lecha - 

rondo Żegrze wraz z 

budową odcinka od ronda 

Żegrze do ul. Unii 

Lubelskiej

odcinek od ronda zegrze do ul. unii lubelskiej 180 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

nowa nawierzchnia jezdni na ul. 

Jawornickiej\\n

nowa nawierzchnia jezdni na ul. Jawornickiej\\n Jezdnia wymaga remontu, nie była modernizowana od wielu 

lat \\nPoprawka Karolina Fabiś Szulc 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

proponowana inwestycja nowej linii tramwajowej 

nie jest priorytetem miasta 

179 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

nowa nawierzchnia po obu 

stronach na ul. Promienistej \n

nowa nawierzchnia po obu stronach na ul. Promienistej \n Główna ulica os. Kopernika od lat nie remontowana w 

fatalnym stanie.\nPoprawka Karolina Fabiś Szulc 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZTM/P/010 - Przebudowa 

trasy tramwajowej: 

Kórnicka - os. Lecha - 

rondo Żegrze wraz z 

budową odcinka od ronda 

Żegrze do ul. Unii 

Lubelskiej

odcinek od rondo Żegrze do ul. Unii Lubelskiej 

Inwestycja znacząco nie umniejszy kwoty zadania 178 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

budowa świateł na ul. 

Taczanowskiego z ul. 

Jugosłowiańską na wyjeździe z 

osiedla Kopernika\n

Projekt - światła na ul. Taczanowskiego z ul. Jugosłowiańską na 

wyjeździe z osiedla Kopernika\n

Wyjazd korkuje się każdego dnia w godzinach szczytu i nie 

tylko. Autobusy komunikacji miejskiej stoją i mają 

opóźnienia. Dlatego też należy usprawnić wyjazd z 

osiedla.\nZgłaszający poprawkę Karolina Fabiś Szulc \n

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZTM/P/010 - Przebudowa 

trasy tramwajowej: 

Kórnicka - os. Lecha - 

rondo Żegrze wraz z 

budową odcinka od ronda 

Żegrze do ul. Unii 

Lubelskiej

od ronda Żegrze do ul. Unii Lubelskiej 

L
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

L

2017 50 000 2017 50 000 

L

2017 80 000 2017 80 000 

L

2017 50 000 2017 50 000 

2017 1 250 000 2017 -1 250 000 

L

2017 250 000 2017 -250 000 

L

2017 30 000 2017 -30 000 

2017 2 000 000 2018 10 000 000 

L

2018 1 500 000 2018 1 500 000 Dział 756 - Dochody od 

osób prawnych, od osób 

fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz 

wydatki związane z ich 

poborem,

paragraf 0020 - Wpływy z 

podatku dochodowego od 

osób prawnych

podatek dochodowy od osób prawnych w związku z otwarciem centrów handlowych 

powinien wzrosnąć wpłayw do budżetu z tytułu 

podatku CIT.

197 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

zakupy inwestycyjne na 

oddziale neurochirurgii

zakupy inwestycyjne na oddziale neurochirurgii dokonanie koniecznych zakupów inwestycyjnych na oddziale 

neurochirurgii.

Poprawka zgłoszona przez: Bartosz Zawieja

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

Zadanie zostało przyjęte do realizacji w styczniu 2015 roku. 

Oczekiwane przez wielu mieszkańców płn. części Poznania.  

Z przekazanej radnym informacji wynika, że zakończono 

negocjacje dot. przejęcia terenu pod budowę basenu stąd 

niezbędne jest zabezpieczenie środków na realizację na 

2017 i 2018 rok.

Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

1

196 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa basenu na os. 

Zwycięstwa 

Opracowanie projektu oraz budowa kompleksu basenowego 

na os. Zwycięstwa.

Prezydent od dawna zapowiada podjęcie 

skutecznych  działań powodujących wzrost 

dochodów miasta z w/w tytułu. Wierzymy, że 

działania te przyniosą  spodziewane efekty już w 

roku 2017. Środki te zdaniem Klubu PRO należy 

przeznaczyć na inwestycje poprawiające komfort 

życia mieszkańców Poznania.

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0780 - Wpływy ze 

zbycia praw majątkowych

Wzrost dochodów miasta z w/w tytułu

cel poprawki zgodny z przeznaczenie środków z 

rezerwy

195 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

ZKB/B/003 - Koordynowanie 

działań w zakresie 

bezpieczeństwa i porządku 

publicznego

Zwiększenie zadania ZKB/B/003 Koordynowanie działań w 

zakresie bezpieczeństwa i porządku publicznego o kwotę 30 

000 zł i przeznaczenie jej na zapewnienie bezpieczeństwa w 

czasie przyjazdów kibiców na mecze organizowane na 

stadionie miejskim

Duże grupy kibiców drużyn przyjeżdżających do Poznania w 

związku z odbywającymi się meczami powodują obawy o 

kwestie bezpieczeństwa wśród mieszkańców. Środki mają 

zostać zabezpieczone aby zapewnić bezpieczne ich 

przemieszczanie się i nie narażanie mieszkańców miasta na 

uciążliwości związane z przemarszem kibiców lub 

niwelowanie ewentualnych ryzyk. Poprawka zgłoszona 

przez: Marek Sternalski, Grzegorz Ganowicz, Tomasz Lipiński

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 P/B/002 - Rezerwy działanie 11, rezerwa na realizację zadań własnych z 

zakresu zarządzania kryzysowego 

wg proponującego poprawkę inwestycja jest 

ważniejsza do wykonania i można przeznaczyć na nią 

środki z zaproponowanego źródła

194 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa parkingu 

Ścinawska/Kurcewiczówny

Budowa parkingu Ścinawska/Kurcewiczówny Zadanie to jest kontynuacją projektu, który został przyjęty w 

budżecie na 2016. w paczce zadań ZDM/P/051. Uchwała 

budżetową PU638/16 Rady Miasta Poznania z dnia 27 

września 2016 zadanie to zostało przeniesione na rok 2017. 

Powinno być w paczce ZDM/P/051 na rok 2017. Należy to 

sprawdzić. Jeżeli zostało pominięte należy je dopisać 

powiększając o wnioskowaną kwotę.  Projekt parkingu 

został wykonany przez ZDM w 2016 r. Poprawka zgłoszona 

przez: Wojciech Kręglewski

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

działanie 06, z puli na drogi rowerowe

Radni wielokrotnie słyszeli, że po ogłoszeniu 

przetargu okazuje sie, że inwestycja będzie tańsza. 

finansowanie z oszczędności na inwestycji 

193 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Poznawcze szlaki rekreacyjno-

edukacyjne Leśnictwa 

Antoninek

Poznawcze szlaki rekreacyjno-edukacyjne Leśnictwa Antoninek zgodnie z przygotowanym w zeszłym roku projektem w 

pierwszym etapie zostaną wykonane podstawowe 

oznaczenia tras oraz urządzeń rekreacyjno -turystycznych, 

modernizacja nawierzchni istniejących ścieżek oraz 

wykonanie schodów prowadzących do Mauzoleum 

Mielochów. Poprawka zgłoszona przez: Dominika Król, 

Marek Sternalski

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZTM/P/010 - Przebudowa 

trasy tramwajowej: 

Kórnicka - os. Lecha - 

rondo Żegrze wraz z 

budową odcinka od ronda 

Żegrze do ul. Unii 

Lubelskiej

oszczędności wynikające z ogłoszenia przetargu oraz linia 

tramwajowa na Falistą

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej192 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

opracowanie projektu dla 

budowy sygnalizacji świetlnej 

na skrzyżowaniu ulic Sycowska i  

Fabianowo

opracowanie projektu dla budowy sygnalizacji świetlnej na 

skrzyżowaniu ulic Sycowska i  Fabianowo

opracowanie projektu dla budowy sygnalizacji świetlnej na 

skrzyżowaniu ulic Sycowska i  Fabianowo

Poprawka zgłoszona przez: Bartosz Zawieja

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

190 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

opracowanie projektu dla 

przebudowy ulicy Kościańskiej, 

odcinek Bojanowska - 

Rakoniewicka

opracowanie projektu dla przebudowy ulicy Kościańskiej, 

odcinek Bojanowska - Rakoniewicka

opracowanie projektu dla przebudowy ulicy Kościańskiej, 

odcinek Bojanowska - Rakoniewicka

Poprawka zgłoszona przez: Bartosz Zawieja

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

189 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

ZESPÓŁ SZKÓŁ NR 1 im. JÓZEFA 

KOSTRZEWSKIEGO W 

POZNANIU

wyposażenie szkolne sali językowej, tablice interaktywne, 

wymiana  komputerów nauczycielskich 

wyposażenie szkolne sali językowej, tablice interaktywne, 

wymiana  komputerów nauczycielskich - ZESPÓŁ SZKÓŁ NR 1 

im. JÓZEFA KOSTRZEWSKIEGO W POZNANIU UL. 

LEŚNOWOLSKA 35

Poprawka zgłoszona przez: Małgorzata Woźniak

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

L
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

L

2017 300 000 2017 300 000 

L

2017 750 000 2017 750 000 

L

2017 50 000 2017 50 000 

L

2017 50 000 2017 50 000 

L

2017 20 000 2017 20 000 

L

2017 50 000 2017 50 000 

2017 330 000 2017 100 000 W projekcie budżetu na 2017 r. Prezydent zaproponował 

zmniejszenie środków na utrzymanie i konserwację zieleni 

przez ZDM o ok. 330 tys. zł w stosunku do 2016 r. . 

Uważamy, że zapewnienie należytego stanu zieleni 

uzasadnia zwiększenie środków , a co najmniej ich 

zabezpieczenie  na poziomie zaplanowanym na 2016 r. 

Ewentualne dodatkowe środki zadysponowane przez rady 

osiedli powinny być traktowane jako potencjalne źródło 

zwiększenia nakładów na ten cel, pozwalając na poprawę 

obecnej sytuacji.

Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

205 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

ZDM/B/001 - Zarządzanie 

drogami publicznymi oraz 

wewnętrznymi

Zwiększenie środków na utrzymanie i konserwację zieleni przy 

drogach zarządzanych przez ZDM

Nie ma potrzeby zakładania z tego tytułu wpływów 

mniejszych niż w planie na 2016 rok.

1 Dział 756 - Dochody od 

osób prawnych, od osób 

fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz 

wydatki związane z ich 

poborem,

paragraf 0350 - Wpływy z 

podatku od działalności 

gospodarczej osób 

fizycznych, opłacanego w 

formie karty podatkowej

Wpływy z podatku od działalności gospodarczej osób 

fizycznych, opłacanego w formie karty podatkowej .

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

204 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

SZKOŁA PODSTAWOWA NR 28  

ul. Chojnicka , Poznań

Wymiana starej i zużytej instalacji wodnej w Szkole 

Podstawowej nr 28 przy ul. Chojnickiej. 

Wymiana starej i zużytej instalacji wodnej w Szkole 

Podstawowej nr 28 przy ul. Chojnickiej. Instalacja 

doprowadza wodę również do obecnego Gimnazjum nr 67 

oraz do obiektu sportowego - Uwaga: jest to jeden 

kompleks budynków.

Poprawka zgłoszona przez: Małgorzata Woźniak

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

203 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Wykonanie projektu oraz 

uzyskanie decyzji i pozwoleń w 

sprawie bodowy pomostu - 

Jezioro Kierskie

Wykonanie projektu oraz uzyskanie decyzji i pozwoleń w 

sprawie bodowy pomostu - Jezioro Kierskie

Wykonanie projektu oraz uzyskanie decyzji i pozwoleń w 

sprawie budowy pomostu - plaża miejska Kiekrz - 

PLAŻOJADA - Jedyne ogólno dostępne miejsce do 

odpoczynku dla rodzin z dziećmi jak i uprawiania sportów 

wodnych nad jeziorem Kierskim od strony zachodniej miasta 

Poznania. W przyszłym roku zakończy się inwestycja w 

postaci realizacji projektu " Plażojada". Jest to dopełnienie 

projektu "PLAŻOJADA" !!!! Poprawkę zgłosiła: Małgorzata 

Woźniak

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

202 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

SZKOŁA PODSTAWOWA NR 28  

ul. Chojnicka , Poznań

Wymiana bramy wjazdowej do szkoły podstawowej nr  28 przy 

ul. Chojnickiej oraz remont schodów wejściowych

Wymiana bramy wjazdowej do szkoły podstawowej nr  28 

przy ul. Chojnickiej oraz remont schodów wejściowych są 

niezbędne w celu poprawy bezpieczeństwa placówki. 

Poprawka zgłoszona przez: Małgorzatę Woźniak

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej201 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

oświetlenie led w Lasku 

Marcelińskim

wykonanie oświetlenia ledowego w Lasku Marcelińskim wykonanie oświetlenia ledowego w lasku Marcelińskim. 

Poprawka zgłoszona na prośby mieszkańców, w związku z 

poprawą bezpieczeństwa w tym miejscu. Poprawka 

zgłoszona przez: Bartosz Zawieja

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

Zabiegi operacyjne neurochirurgiczne kręgosłupa - 

stabilizacje wewnętrzne, stanowią wysoki odsetek zabiegów 

oddziału neurochirurgii. Obecnie używane tzw. ramie C jest 

awaryjne, jest przestarzałe i powoduje problemu śród-

operacyjne. Poprawka zgłoszona przez: Urszula Mańkowska, 

Bartosz Zawieja

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1200 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Zakup urządzenia szpitalnego 

(Ramie C)

Zakup urządzenia szpitalnego (Ramie C) dla 

Wielospecjalistyczny Szpital Miejski im. Strusia z Zakładem 

Opiekuńczo Leczniczym

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

Dział 756 - Dochody od 

osób prawnych, od osób 

fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz 

wydatki związane z ich 

poborem,

paragraf 0350 - Wpływy z 

podatku od działalności 

gospodarczej osób 

fizycznych, opłacanego w 

formie karty podatkowej

Wpływy z podatku od działalności gospodarczej osób fiz. 

opłacanego w formie karty podatkowej. 

Nie ma potrzeby zakładania z tego tytułu wpływów 

mniejszych niż w planie na 2016 rok.

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki. dodatkowo należy nadmienić, że 

sprzedana nieruchomość była powiązana z 

placówką, dla której jest niniejsza poprawka.

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

199 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

ZDM/B/001 - Zarządzanie 

drogami publicznymi oraz 

wewnętrznymi

Zwiększenie środków na bieżące utrzymanie czystości 

chodników i jezdni 

1W projekcie budżetu na 2017 r. Prezydent zaproponował 

zmniejszenie środków na utrzymanie czystości chodników i 

jezdni o ok. 300 tys. zł w stosunku do 2016 r. Uważamy, że 

zapewnienie należytego stanu czystości poznańskich 

chodników i jezdni uzasadnia zwiększenie środków, a co 

najmniej ich zabezpieczenie  na poziomie zaplanowanym na 

2016 r. Ewentualne dodatkowe środki zadysponowane przez 

rady osiedli powinny być traktowane jako potencjalne 

źródło zwiększenia nakładów na ten cel, pozwalając na 

poprawę obecnej sytuacji.

Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

L
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

2017 250 000 2017 -250 000 

L

2017 250 000 2017 250 000 

L

2017 200 000 2017 200 000 

L

2017 200 000 2017 200 000 

L

2017 600 000 2017 600 000 

L

2017 400 000 2017 400 000 

L

2017 500 000 2017 500 000 sprzedaż ta zwiększyła pulę środków na wydatki w 

dyspozycji miasta

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej213 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

remont chodnika przy ul. 

Jarochowskiego na Łazarzu

remont całego chodnika chodnik ten wymaga bardzo pilnego remontu. Gotowy jest 

projekt tego remontu, wraz z dosadzeniami. Projekt ten 

startował w konkursie budżetu obywatelskiego, niestety 

pula jedynie miliona złotych na cały Łazarz i Jeżyce 

spowodowała, że projekt ten, dotyczący chodnika wzdłuż 

długiej, ale tylko jednej z ulic Łazarza przegrał z projektami o 

szerszym zakresie

Klub Radnych 

Zjednoczona 

Lewica

1

sprzedaż ta zwiększyła możliwości finansowe miasta 

o dodatkowe 40 milionów złotych 

211 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

zamontowanie oświetlenia w 

parku na os. Tysiąclecia

oświetlenie lampami solarnymi 3 alejek w parku Jak zachęcić mieszkańców miasta do korzystania z 

komunikacji miejskiej? Oświetlić najkrótszą drogę z ich 

domów do przystanków tramwajowych! Droga prowadząca 

od przystanku tramwajowego Osiedle Lecha do budynków 

położonych we wschodniej części osiedlu Tysiąclecia , 

Osiedlu Rusa 11,12,13  oraz budynków mieszkalnych 

wielorodzinnych  na Osiedlu Zodiak wymaga oświetlenia 100 

m odcinka od ulicy Księdza Radziejewskiego w kierunku w/w 

budynków. 

Kolejny nieoświetlony odcinek parku stanowi 130 m alejka 

prowadząca  od Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego do 

przejścia przez tory tramwajowe do osiedla Lecha  (przejście 

przez torowisko - gdzie zamontowana sygnalizacja świetlna). 

Wskazane drogi przez park są jednocześnie jedyną drogą 

płaską do tych bloków i do osiedla Zodiak. Pozostałe drogi 

dojścia dla pieszych są dłuższe i wymagają chodzenia po 

schodach, co dla starszych osób jest mniej dogodne

Klub Radnych 

Zjednoczona 

Lewica

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej

Nie ma potrzeby zakładania niższej kwoty, niż w 

planie na 2016 rok.

210 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Odwodnienie ul. Zakopiańskiej 

na odcinku od ul. Biskupińskiej 

do ul. Morszyńskiej 

Odwodnienie ul. Zakopiańskiej na odcinku od ul. Biskupińskiej 

do ul. Morszyńskiej 

W roku 2017 będzie wykonywana kanalizacja sanitarna 

przez AQUANET, pozwala to na ułożenie w wykopanym 

kanale rury kanalizacji deszczowej. Uwzględniając fakt, że 

roboty ziemne przy budowie kanalizacji deszczowej 

stanowią szczególnie duży koszt, pozwoliłoby to na 

realizację tego b. potrzebnego zadania przy radykalnie 

mniejszym koszcie.  Obecnie nawet przy niewielkich 

opadach ulica jest zalewana (utrudniając m.in. przejazd 

autobusów komunikacji publicznej) włączenie z przyległymi 

posesjami.

Rada Os. Podolany zabezpieczyła środki w wysokości 350 

tys. zł, w tej sytuacji konieczne byłoby zabezpieczenie w 

budżecie miasta kwoty 600 tys zł (szacunkowy koszt całości 

zadania - 950 tys. zł)

Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

1 Dział 756 - Dochody od 

osób prawnych, od osób 

fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz 

wydatki związane z ich 

poborem,

paragraf 0690 - Wpływy z 

różnych opłat

Wpływy z tyt. różnych opłat - założono zmniejszenie 

wpływów aż o ok. 1.000.000,00 w stosunku do planu na 

2016.

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej209 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Kompleksowy remont 

nawierzchni jezdni, ul. Smolna 

Kompleksowy remont nawierzchni jezdni, ul. Smolna Poprawka na wniosek mieszkańców i Rady Osiedla Główna. 

Realizacja poprawki pozwoli na poprawę komunikacji w 

dzielnicy. Poprawka zgłoszona przez: Monika Danelska

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

208 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Przebudowa nawierzchni ścieżki 

rowerowej wzdłuż ul. Hlonda 

(odcinek od Głównej do 

Bałtyckiej) 

Przebudowa nawierzchni ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Hlonda 

(odcinek od Głównej do Bałtyckiej) 

Poprawka na wniosek mieszkańców i Rady Osiedla Główna. 

Realizacja poprawki pozwoli na poprawę komunikacji w 

dzielnicy. Poprawka zgłoszona przez: Monika Danelska

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

207 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Wolontariat Miejski. Budowa portalu, kampania informacyjna Stworzenie całościowego miejskiego systemu opieki 

wolontariackiej. I etap- budowa portalu, zebranie ofert, 

kampania info-promo. Poprawka zgłoszona przez: Monika 

Danelska

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

ZTM/P/010 - Przebudowa 

trasy tramwajowej: 

Kórnicka - os. Lecha - 

rondo Żegrze wraz z 

budową odcinka od ronda 

Żegrze do ul. Unii 

Lubelskiej

zamiast budowy trasy tramwajowej na ul. Falistą wg proponującego poprawkę inwestycja jest 

ważniejsza do wykonania i można przeznaczyć na nią 

środki z zaproponowanego źródła

206 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Prace koncepcyjne oraz projekt 

budowy Ronda ul. Kurlandzka-

Wiatraczna.

Budowa Ronda ul. Kurlandzka-Wiatraczna. Prace koncepcyjne+ 

projekt budowlany.

Poprawa bezpieczeństwa w rejonie tych ulic. Poprawka 

zgłoszona przez: Monika Danelska

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

L

2017 60 000 2017 -60 000 

2017 1 000 000 2017 1 000 000 

L

2017 1 000 000 2017 1 000 000 

2017 500 000 2017 500 000 

Szkoła dysponuje projektem. Z uwagi na potrzeby szkoły i 

przygotowany projekt uzasadniona jest budowa auli razem z 

salą gimnastyczną. W chwili obecnej organizacja wszelkich 

imprez okolicznościowych, występów artystycznych lub 

prelekcji dla uczniów wymaga kilkugodzinnego wyłączenia z 

użytku bloku sportowego szkoły. Wydarzeń takich jest dość 

dużo, praktycznie minimum jedno w tygodniu, a był w 

ubiegłym miesiącu tydzień, w którym organizowano coś 

każdego dnia. Wzmaga to znacząco już istniejące problemy z 

dostępnością sali gimnastycznej i dezorganizuje działalność 

szkoleniową realizowaną z klubami sportowymi. Tym 

samym budowa auli i sali gimnastycznej to inwestycje 

wzajemnie powiązane i razem służą odblokowaniu 

przeciążonej bazy sportowej. Ponadto:

1. Szkoła nie ma auli, która zapewnia dobrą akustykę dla 

wystąpień artystycznych w przeciwieństwie do sali 

gimnastycznej.

2. Klasy teatralne XX LO muszą ćwiczyć do swych spektakli 

na korytarzu szkoły,  a i tak przy tym przeszkadzają w 

lekcjach.

3. Nie ma w szkole miejsca na wystawianie powstających 

spektakli

4. XX LO od prawie 20 lat prowadzi klasy teatralne, 

którym brak zaplecza (a mimo to uzyskują sukcesy).

5.Od dwóch lat powstały w gimnazjum nr 9 

(przyłączonym 3 lata temu) klasy artystyczne, 

ukierunkowane także na dodatkowe zajęcia teatralne, 

które aktualnie odbywają się na poziomie klas 

pierwszej i drugiej gimnazjum.

6. Szkoła regularnie organizuje spotkania poetycko - 

muzyczne, dla uczniów i mieszkańców osiedla.

7. Z auli może także skorzystać sąsiednie przedszkole, 

które wypożycza jadalnię na baliki.

8. Aula daje także możliwość organ

9. Konkursy recytatorskie w tym jeden pod patronatem

 Kuratora Wielkopolskiego muszą z konieczności 

odbywać się w bibliotece szkolnej.

10. Zespoły muzyczne i taneczne ćwiczą w salach i w 

stołówce i nie mają gdzie się pokazać.

2017 1 500 000 Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Prezydent od dawna zapowiada podjęcie 

skutecznych  działań powodujących wzrost 

dochodów miasta z w/w tytułu. Wierzymy, że 

działania te przyniosą spodziewane efekty na pewno 

w roku 2018. Środki te zdaniem Klubu PRO należy 

przeznaczyć na inwestycje poprawiające komfort 

życia mieszkańców Poznania.

2018

L

218 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa auli wraz z salą gimnastyczną w Zespole Szkół 

Gimnazjalno - Licealnych nr 37 w Poznaniu Wichrowe Wzgórze 

111

Budowa auli wraz z salą 

gimnastyczną w Zespole Szkół 

Gimnazjalno - Licealnych nr 37.

Wpływy z tyt. jw. 6 500 000 

Aktywizacja peryferyjnych dzielnic miasta. Integracja 

mieszkańców. Poprawka zgłoszona przez: Monika Danelska

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

217 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Kulturowe Centra Aktywności 

Lokalnej Piątkowo- Kobylepole 

Kulturowe Centra Aktywności Lokalnej Piątkowo- Kobylepole 1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

zwięszyła ona możliwości budżetu miasta w zakresie 

wydatków

216 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

konsultacje społeczny oraz 

projekt Strefy Płatnego 

Parkowania na Wildzie

przeprowadzenie konsultacji społecznych w sprawie 

wprowadzenia SPP na Wildzie i sfinansowanie projektu, w 

sytuacji pozytywnej odpowiedzi mieszkańców

Wilda jest dzielnicą w której występuje duży problem z 

parkowaniem, szczególnie dotkliwy dla mieszkańców tej 

dzielnicy. Zdania na temat wprowadzenia w niej Strefy 

Płatnego Parkowania były dotąd podzielone, ostatnio zdaje 

się przeważać pogląd o konieczności jej wprowadzenia. 

Proponujemy rozstrzygnąć to drogą konsultacji i zlecić 

przygotowanie projektu, w razie pozytywnej odpowiedzi w 

konsultacjach, który jednak powinien być sporządzany drogą 

ścisłej współpracy z mieszkańcami obejmowanych strefą ulic 

Klub Radnych 

Zjednoczona 

Lewica

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej

sprzedaż powyższa zwiększyła pulę środków na 

wydatki w dyspozycji miasta, w 2018 roku zakładamy 

także większą skuteczność i zatem większy zakres 

realizacji sprzedaży nieruchomości

215 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

wprowadzenie Strefy Płatnego 

Parkowania na Łazarzu 

projekt oraz realizacja strefy - wyznaczenie płatnych miejsc 

postojowych, z identyfikatorami dla mieszkańców wraz z cała 

infrastrukturą

Na Łazarzu brakuje miejsc postojowych dla mieszkańców, 

brakuje dodatkowych, nowych miejsc postojowych, 

istniejące wymagają uporządkowania. Postulujemy 

wprowadzenie Strefy, w ślad za wnioskami rady osiedla i 

mieszkańców Łazarza w ścisłej współpracy z radą osiedla i w 

drodze konsultacji społecznych. Decyzje o, np., przyjęciu 

parkowania ukośnego bądź równoległego na danej ulicy 

powinny zapadać drogą lokalnych konsultacji z 

mieszkańcami danej ulicy, a nie w kontrze do nich. Należy 

także uniknąć błędów popełnionych przy wprowadzaniu 

Strefy na Jeżycach, gdzie najpierw wyznaczono strefę, a 

dopiero później zaczęto tworzyć infrastrukturę, co 

powodowało niepotrzebną frustrację społeczną. W 2017 

postulujemy przygotowanie projektu, w 2018 roku jego 

realizację

Klub Radnych 

Zjednoczona 

Lewica

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej

Należy przenosić stacje, które nie są używane, w 

związku z tym, ze są mobilne niż budować nowe 

214 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

pilotażowy Coach- Miejski pilotażowy Coach- Miejski Ośrodek Pomocy Rodziny Program zapobiegający rozwojowi postaw konsumenckich 

względem miejskich jednostek pomocy społecznej. 

Poprawka zgłoszona przez: Monika Danelska

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZTM/P/004 - Poznański 

System Rowerów 

Publicznych

zamiast tak dużej ilości stacji rowerów miejskich

L
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

L

2017 150 000 2017 -150 000 

L

2017 40 000 2017 -40 000 

L

2017 150 000 2017 -150 000 

L

2017 120 000 2017 -120 000 

L

2017 900 000 2017 -900 000 

L

2017 1 400 000 2017 1 400 000 

2017 1 000 000 2017 -1 000 000 

L

2017 400 000 2017 400 000 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości przy ulicy Szkolnej zwiększyła ona możliwości wydatków 228 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

inwentaryzacja miejsc na nowe 

potencjalne parkingi 

kubaturowe w staromiejskich 

dzielnicach 

Stare Miasto, Łazarz, Jeżyce, Wilda 1

227 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Polityka parkingowa dla Łazarza 

– wdrożenie SPP\\n

Polityka parkingowa dla Łazarza – wdrożenie SPP\\n

brakuje miejsc postojowych dla mieszkańców tych dzielnic, 

temat jest zaniedbany przez służby miejskie, należy 

zinwentaryzować potencjalne możliwości lokalizacji 

parkingów kubaturowych i przygotować ich koncepcję 

celem zwiększenia ilości miejsc postojowych i odciążenia, 

tam gdzie możliwe, chodników od parkujących samochodów

Klub Radnych 

Zjednoczona 

Lewica

Osiedle Św. Łazarz charakteryzuje się dużym deficytem 

miejsc parkingowych w stosunku do potrzeb mieszkańców. 

Ponadto, w ramach przekształceń dotyczących przywracania 

zieleni ulicznej oraz wprowadzania elementów 

poprawiających bezpieczeństwo ruchu pieszego i 

rowerowego część dotychczasowych miejsc parkingowych 

może ulec likwidacji. Dla złagodzenia powstających na tym 

tle konfliktów społecznych niezbędne jest wprowadzenie na 

obszarze osiedla Strefy Płatnego Parkowania, która 

ograniczy popyt na parkowanie, przede wszystkim ze strony 

kierowców spoza Poznania. Działanie to powinno zostać 

przeprowadzone równolegle z otwarciem dużego parkingu 

Park and Ride przy pętli Górczyn\\nPoprawka zgłoszona 

przez: Łukasz Mikuła\\n

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

cel poprawki zgodny z zakresem źródła1 P/P/010 - Rezerwa celowa 

na budowę, przebudowę, 

modernizację dróg oraz 

oświetlenia

z rezerwy na budowę dróg

sprzedaż ta zwiększyła możliwości budżetowe miasta226 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

budowa pieszojezdni w ulicy 

Rumiankowej

pieszojezdnia o szerokości 5 metrów i długości 503 metrów od 

numeru 29 aż do ul. Naramowickiej

jest tam wyłącznie droga gruntowa, budowa szkoły w 

pobliżu spowoduje, że droga ta będzie jedną z dróg 

dojazdowych do tej szkoły, odciąży pozostałe drogi, już 

obecnie przeciążone i nie posiadające docelowej 

nawierzchni. W okolicy jedyną drogą o normalnym 

standardzie jest ul. Dzięgielowa. Ciężki sprzęt użyty do 

budowy szkoły dodatkowy obciąży te gruntowe drogi. 

Projekt tej budowy jest gotowy

Klub Radnych 

Zjednoczona 

Lewica

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż ulicy szkolnej lub umniejszenie puli 

przewidzianej na budowę szkoły, o ile będą tam 

zaoszczędzone jakieś środki

wg proponującego poprawkę w roku 2017 są 

pilniejsze inwestycje niż budowa dróg rowerowych.

225 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa i modernizacja 

obiektów sportowych w 

Gimnazjum nr 58

Budowa i modernizacja obiektów sportowych w Gimnazjum nr 

58

Zadanie GM58/P/007 w budżecie oświaty,   Budowa i 

modernizacja obiektów sportowych w Gimnazjum nr 58 przy 

ul. Małoszyńskiej, kontynuacja zadania z 2016.  Na 2017 

kwota 900 tyś zł na modernizację sali gimnastycznej 

balonowej.  UZASADNIENIE:  W 2016 roku rozpoczęto 

modernizację hali od wymiany nawierzchni płyty boiskowej 

do zakończenia modernizacji pozostała zamiana powłoki 

balonowej na trwałą konstrukcję z płyt warstwowych. 

Poprawka zgłoszona przez: Wojciech Kręglewski

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

z budowy dróg rowerowych

wg proponującego poprawkę cel poprawki jest 

ważniejszy

224 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

 Wykonanie ogrodzenia dla 

posesji w ciągu ul. 

Grunwaldzkiej pomiędzy 

Ścinawską a Dziewińską

 Wykonanie ogrodzenia dla posesji w ciągu ul. Grunwaldzkiej 

pomiędzy Ścinawską a Dziewińską

Władze Miasta zobowiązały się na piśmie do wykonania 

tego ogrodzenia na koszt miasta w ramach kompromisu 

zawartego z mieszkańcami przy modernizacji ul. 

Grunwaldzkiej. W posiadaniu ZDM znajduje się projekt 

ogrodzenia. Mimo upływy  4 lat od zawarcia porozumienia, 

do dzisiaj nie zostało ono zrealizowane. Poprawka zgłoszona 

przez: Wojciech Kręglewski

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

z działania 06, program rowerowy

Aby zachęcić mieszkańców do jazdy rowerem, 

powinny zostać przygotowane parkingi na których 

będzie można pozostawić samochód i jechać dalej na 

rowerze

ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

działanie 06, w ramach Programu Rowerowego223 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

System parkingów 

kubaturowych

Przygotowanie koncepcji oraz studium wykonalności dla 

systemu parkingów kubaturowych w ścisłym centrum miasta 

(obszar w granicach starych murów miejskich)

 Przygotowanie koncepcji oraz studium wykonalności dla 

systemu parkingów kubaturowych w ścisłym centrum 

miasta (obszar w granicach starych murów miejskich)  150 

tyś zł , źródło finansowania: ZDM/P/052 budowa dróg 

rowerowych. Uzasadnienie: W celu likwidacji miejsc 

postojowych naziemnych wzdłuż ulic staromiejskich, oraz 

zapewnienia normatywu parkingowego dla 

odrestaurowywanych kamienic  należy przygotować 

wystarczającą liczbę miejsc parkingowych w obiektach 

kubaturowych. 

Poprawka zgłoszona przez: Wojciech Kręglewski

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

pozycja ta jest zawyżona w stosunku do potrzeb, 

zakup z jej puli urządzeń rekreacyjno-edukacyjnych 

dla najmłodszych mieszkańców wpłynie równie 

korzystnie na budowanie pozytywnego wizerunku 

miasta

222 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

zakup urządzeń zabawowych na 

plac zabaw w parku Wilsona

zakup 3 urządzeń na plac zabaw na palcu zabaw w parku Wilsona brakuje urządzeń do 

zabaw, jest na nie miejsce

Klub Radnych 

Zjednoczona 

Lewica

1 PRD/B/004 - Promowanie 

oraz koordynowanie 

budowania wizerunku 

Miasta

promowanie wizerunku

stacje miejskich rowerów są mobilne dlatego też 

należny je przenosić z miejsc mało popularnych a  

nie kupować kolejne

220 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Przebudowa ul. Chartowo Przebudowa ul. Chartowo Przebudowa drogi od ul. Kurlandzkiej do Piasnickiej

Poprawka zgłoszona przez: Monika Danelska

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZTM/P/004 - Poznański 

System Rowerów 

Publicznych

zamiast rozbudowy systemu rowerów miejskich
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

2017 400 000 2017 -400 000 

L

2017 500 000 2017 -500 000 

L

2017 100 000 2017 -100 000 

2017 1 000 000 2017 -1 000 000 

L

2017 400 000 2017 -400 000 

L

2017 250 000 2017 -250 000 

L

2017 500 000 2017 500 000 

L

2017 100 000 2017 -100 000 

L

2017 200 000 2017 -200 000 środki przeznaczone na takie cele237 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

dokończenie drogi rowerowej 

wzdłuż Dolnej Wildy od Żelazka 

do centrum

jak wyżej wnioskowane jest to przez mieszkańców Wildy, dokończenie 

prowadzonej drogi rowerowej

Klub Radnych 

Zjednoczona 

Lewica

1 ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

pokrywa się z zadaniem

zakres pokrywa się z zadaniem236 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

przejścia naziemne przy ulicy 

Matyi

projekt przejść przy Wierzbięcicach na przystanku oraz przy ul. 

Przemysłowej do obsługi Wildy na zachód od Wierzbięcic

przejścia te wnioskowane są przez mieszkańców Wildy Klub Radnych 

Zjednoczona 

Lewica

1 P/P/010 - Rezerwa celowa 

na budowę, przebudowę, 

modernizację dróg oraz 

oświetlenia

zakres rzeczowy pokrywa się z proponowanym zadaniem

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na granty spółdzielcze. 

235 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

granty na place zabaw dla 

spółdzielni mieszkaniowych

granty na place zabaw dla spółdzielni mieszkaniowych W Poznaniu jest kilkanaście Spółdzielni mieszkaniowych, w 

których mieszkają podatnicy tego miasta. Oczekują oni od 

miasta wsparcia i inwestycji w ich pobliżu.

Wnioskodawca poprawki Karolina Fabiś Szulc 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej 

zadanie to jest na takie cele przeznaczoneZZM/P/012 - Rewaloryzacja 

zieleni parkowej w 

Śródmieściu

renowacja skweru234 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

renowacja skweru 

Sprawiedliwych Wśród 

Narodów Świata

renowacja skweru skwer ten wymaga renowacji Klub Radnych 

Zjednoczona 

Lewica

1

pozycja ta jest przeznaczona właśnie na te cele233 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

renowacja parku Drwęskich renowacja zabytkowego parku wraz z jego małą architekturą park ten wymaga renowacji, położony jest pomiędzy Wildą a 

Starym Miastem, w reprezentacyjnym punkcie miasta

Klub Radnych 

Zjednoczona 

Lewica

1 ZZM/P/012 - Rewaloryzacja 

zieleni parkowej w 

Śródmieściu

rewaloryzacja parku wraz z mała architekturą

rezerwa ta jest na takie zadania właśnie232 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

remonty zabytkowych 

budynków szkolnych

zespoły budynków szkół przy ulicach: Słowackiego, 

Prądzyńskiego, Różanej, Berwińskiego, Garbary

są to zabytkowe zespoły budynków szkolnych, 

wymagających kompleksowych prac remontowych celem 

poprawy ich stanu i warunków nauczania, ale także dla 

wydobycia piękna ich ciekawej architektury

Klub Radnych 

Zjednoczona 

Lewica

1 P/P/013 - Rezerwa celowa 

na wydatki majątkowe 

jednostek systemu oświaty

rezerwa na wydatki majątkowe systemu oświaty

2017: P/P/010 (rezerwa na drogi) – zadanie zawiera 

siê w zakresie przedmiotowym rezerwy

231 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Zwiększenie środków na 

zadanie „Przebudowa ulic w 

granicach SPP”

Zwiększenie środków na zadanie „Przebudowa ulic w granicach 

SPP”

Intencją towarzyszącą wprowadzeniu zadania przy okazji 

budżetu na 2016 r. było przeznaczenie, począwszy od 2017 

r., na jego realizację 20% dochodów z opłat w SPP. Ponieważ 

w 2017 zakłada się wzrost dochodów z tego tytułu z 22,5 do 

23,0 mln, zwiększeniu o 100 tys. powinny ulec także środki 

na przedmiotowe zadanie Poprawka zgłoszona przez: Łukasz 

Mikuła

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 P/P/010 - Rezerwa celowa 

na budowę, przebudowę, 

modernizację dróg oraz 

oświetlenia

rezerwa na drogi

 proponowane zadanie jest w dużej części zbieżne z 

zakresem przedmiotowym źródła

ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

ze środków na budowę dróg rowerowych230 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Przebudowa ulicy Szamotulskiej 

z wykonaniem ścieżki 

rowerowej

Przebudowa ulicy Szamotulskiej z wykonaniem ścieżki 

rowerowej

Na zlecenie RO Ogrody wykonana została dokumentacja 

zadania polegającego na kompleksowej modernizacji ulicy 

na odcinku od Dąbrowskiego do Szamarzewskiego z 

wykonaniem drogi rowerowej i zatok parkingowych. 

Aktualny stan ulicy jest dalece niezadowalający, co w dużej 

mierze wynika ze zwiększonego natężenia ruchu podczas 

przebudowy ulicy Dąbrowskiego. Wykonanie drogi 

rowerowej na ul. Szamotulskiej uzupełni system poprzez 

stworzenie łącznika ścieżek w ulicach Dąbrowskiego i 

Bukowskiej

Poprawka zgłoszona przez: Łukasz Mikuła

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

Od 1 lipca 2016 roku w budynku szkoły działają dwie 

jednostki oświatowe: Szkoła Podstawowa nr 36  oraz Zespół 

Poradni-Psychologiczno-Pedagogicznych nr 1, co sprawiło, iż 

poszerzyło się grono klientów i osób wizytujących obiekt. Z 

uwagi na zabytkowy charakter obiektów należy objąć 

remontem konserwatorskim elewację budynku sali 

gimnastycznej i budynku szkoły, wraz z remontem wieży i 

kontynuacją wymiany okien w części użytkowanej przez 

szkołę, a także wyposażeniem części użytkowanej przez 

poradnię w windę dla osób niepełnosprawnych. Aby móc 

dalej użytkować bezpiecznie i higienicznie salę gimnastyczną 

konieczna jest renowacja drewnianego pakietu 

(uzupełnienie ubytków, cyklinowanie, i malowanie) oraz 

remont i malowanie pomieszczeń magazynowych, szatni, 

toalet, korytarzy i klatek schodowych w budynku sali 

gimnastycznej. Sala jest wykorzystywana przez dwie szkoły: 

Szkołę Podstawową nr 36 oraz Gimnazjum nr 61. W SP 36 

niezbędne jest również malowanie korytarzy i sal oraz 

renowacja stolarki drzwiowej w części użytkowanej przez 

szkołę.\nPoprawka zgłoszona przez: Łukasz Mikuła

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1229 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Modernizacja kompleksu 

szkolnego przy ul. Słowackiego 

(SP 36 i G61)\n

Modernizacja kompleksu szkolnego przy ul. Słowackiego (SP 36 

i G61)\n

z rezerwy na wydatki majątkowe systemu oświaty z rezerwy na wydatki majątkowe systemu oświatyP/P/013 - Rezerwa celowa 

na wydatki majątkowe 

jednostek systemu oświaty

L
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

2017 1 900 000 2017 1 900 000 

L

2017 200 000 2017 -200 000 

L

2017 200 000 2017 200 000 

L

2017 200 000 2017 200 000 

L

2017 400 000 2017 400 000 

L

2017 100 000 2017 -100 000 Inwestycja możliwa mimo umniejszenia kwoty na 

poprawkę 

243 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Działania proekologiczne 

zmierzające do poprawy stanu 

rzeki Warty

Działania proekologiczne zmierzające do poprawy stanu rzeki 

Warty

 Po zatruciu rzeki Warty do którego doszło w październiku 

2015 roku  konieczne są działania mające na celu poprawę 

stanu rzeki.

Wnioskodawca poprawki: Dominika Król 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

Budowa dróg rowerowych 

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę jakości życia mieszkańców. 

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej 242 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Zakup mobilnej stacji pomiaru 

czystości powietrza

Zakup mobilnej stacji pomiaru czystości powietrza w Poznaniu funkcjonują 4 stacje pomiaru czystości 

powietrza. Ulokowane są na ul. Polanka, ul.Dąbrowskiego 

(Ogród Botaniczny), ul.Chwiałkowskiego, 

ul.Szymanowskiego. Dodatkowa mobilna stacja 

umożliwiłaby sprawdzenie stanu powietrza na terenie 

Poznania. 

wnioskodawca poprawki:

Dominika Król

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę jakości życia seniorów w 

naszym mieście. 

241 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

"Złota rączka" dla seniora "Złota rączka" dla seniora Środki przeznaczone głównie na dotację dla NGO na 

realizację programu, którego pilotaż przeprowadzono w IV 

kwartale 2016r. Celem programu jest dotarcie do seniorów 

z bezpłatną pomocą przy drobnych, domowych usterkach. 

Program kierowany jest do emerytów w wieku 65+, 

mieszkających na terenie Poznania, który nie potrafią 

poradzić sobie z wykonaniem podstawowych czynności 

technicznych (wymiana żarówki, klamki, wbicie gwoździ, 

cieknący kran i podobne drobne czynności). 

Wnioskodawcy poprawki: 

Maria Lisiecka Pawełczak

Marek Sternalski 

Małgorzata Woźniak  

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaz nieruchomości przy ul. Szkolnej 

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę jakości życia seniorów w 

naszym mieście. 

240 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Opieka senioralna \\\\n Opieka senioralna - dotacje na NGO \\\\n Środki przeznaczone na dotację dla NGO na działania  

dedykowane mieszkańcom Poznania - seniorom , u których 

występują zaburzenia funkcji poznawczych, otępienie 

lekkiego stopnia i osób po przebytych udarach. W ramach 

ośrodka prowadzony jest pobyt dzienny dla seniorów, w 

ramach którego zapewniamy profesjonalną opiekę i szeroki 

zakres zajęć aktywizujących, kompensacyjnych, 

terapeutyczno – rehabilitacyjnych, edukacyjnych oraz 

socjoterapeutycznych.\\\\nWnioskodawcy poprawki: Marek 

Sternalski i Maria Lisiecka Pawelczak 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej 

OW/B/003 - Realizacja 

zadań pozaedukacyjnych

przekazanie środków na proponowany cel środki te nadają się na realizację tego zadania, 

którego na razie nie ma w programie 

obowiązkowym szkolnym

239 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

warsztaty z zakresu edukacji 

anty-dyskryminacyjnej i 

równego traktowania w 

szkołach poznańskich

warsztaty dla uczniów i uczennic w 1-szych klasach 

gimnazjalnych (lub 7-mych klasach szkoły podstawowej) - 

przygotowanie ich koncepcji i materiałówprzez 

pełnomocniczkę d/s równego traktowania oraz przeszkolenie 

przez nią nauczycieli

z uwagi na rosnący problemy agresji społecznej, pogardy dla 

pewnych grup i przykładów nierównego traktowania 

konieczne jest prowadzenie edukacji anty-dyskryminacyjnej 

od lat szkolnych

Klub Radnych 

Zjednoczona 

Lewica

Z uwagi na zakończenie realizacji Narodowego Programu 

Leczenia Niepłodności Metodą Zapłodnienia 

Pozaustrojowego na lata 2013 – 2016 wprowadzony przez 

Rząd Platformy Obywatelskiej i niemożność kontynuowania 

Programu na lata 2016-2019. Uzasadniamy również 

wsparcie wysokimi kosztami tych procedur na rynku 

komercyjnych usług zdrowotnych, które uniemożliwiają 

uzyskanie dostępu do metody In vitro dla większości 

dotkniętych tym problemem pacjentów. Rosnącą skalę 

problemu na terenie naszego Miasta, uzasadnione jest 

podjęcie działań mających na celu wyrównanie dostępu 

wszystkim mieszkańcom Poznania do usług medycznych w 

zakresie leczenia niepłodności i wsparcie niepłodnych par 

dofinansowaniem do zabiegu zapłodnienia 

pozaustrojowego. 

Wnioskodawcy poprawki 

Maria Lisiecka - Pawełczak 

Urszula Mańkowska 

Karolina Fabiś Szulc 

Małgorzata Dudzic Biskupska 

Monika Danelska 

Małgorzata Woźniak 

Dominika Król

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

238 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Program Leczenia Niepłodności 

Metodą Zapłodnienia 

Pozaustrojowego In Vitro \\\\n

In vitro \\\\nProgram zapewnia możliwość skorzystania z 

procedury zapłodnienia pozaustrojowego i metod 

wspomaganego rozrodu parom, u których stwierdzono 

niepłodność, a inne możliwości terapeutyczne nie istnieją lub 

zostały już wykorzystane. Program obejmuje dofinansowanie 

do wysokości 100% kosztów (łącznie nie więcej niż 5000 zł). 

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na program. 

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaz nieruchomości przy Szkolnej 
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

L

2017 1 400 000 2017 -1 400 000 

2017 200 000 2017 -200 000 

2017 50 000 2017 50 000 

L

2017 600 000 2017 600 000 

2017 350 000 2017 -350 000 

2020 350 000 2020 -350 000 

252 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Dofinansowanie udziału 

drużyny PSŻ (żużel) w 

rozgrywkach ligowych\\\\n

Dofinansowanie udziału drużyny PSŻ (żużel) w rozgrywkach 

ligowych\\\\n

Gościnne występy drużyny Betardu Sparty Wrocław na 

poznańskim stadionie żużlowym w roku 2016 pokazały, że ta 

dyscyplina sportu posiada w Poznaniu olbrzymie rzesze 

kibiców i jej potencjał oraz posiadana infrastruktura 

(wyremontowany z programu Sportowy Golaj stadion na 

Golęcinie) nie mogą zostać zmarnowane\\\\nPoprawka 

Tomasza Lipińskiego 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

kwota nie umniejszy znacząco wartości inwestycji 

2 ZTM/P/010 - Przebudowa 

trasy tramwajowej: 

Kórnicka - os. Lecha - 

rondo Żegrze wraz z 

budową odcinka od ronda 

Żegrze do ul. Unii 

Lubelskiej

od ronda żegrze do ul. unii lubelskiej Kwota poprawki w nieznacznym stopniu zmniejszy 

inwestycje

1 ZTM/B/001 - Sprzedaż i 

obsługa klientów

sprzedaz i obsluga klientów 

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę infrastruktury sportowej. 

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaz nieruchomosci przy ul. szkolnej 248 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Projekt i budowa toru BMX 

Racing

Projekt i budowa toru BMX Racing Pomimo, że BMX Racing jest dyscypliną Olimpijską w Polsce 

jest zaledwie kilka torów. W Poznaniu brak jest miejsca 

gdzie można by bezpiecznie trenować. Najbliższy tor jest w 

Nowej Soli. Poziom trudności toru będzie umożliwiał 

korzystanie z niego zarówno dzieciom jak i profesjonalistom. 

Wnioskodawca poprawki: Dominika Król

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

 przygotowanie projektu Orlik Open ze wskazaniem 

lokalizacji. W następnym etapie budowa. Preferowana 

lokalizacja Nowe Miasto Południe.\nWnioskodawca 

poprawki: Dominika Król 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

246 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Orlik Open na terenie Nowe 

Miasto Południe \n

Orlik Open na terenie Nowe Miasto Południe \n Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę jakości życia mieszkańców. 

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej 

inwestycja bedzie mozliwa nawet po umniejszeniu 

kwotą poprawki 

245 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Ścieżka pieszo - rowerowa na 

ul. Obodrzyckiej wraz z 

oświetleniem\n

Ścieżka pieszo - rowerowa na ul. Obodrzyckiej wraz z 

oświetleniem\n

Chodnik znajdujący się przy ul. Obodrzyckiej jest bardzo 

zniszczony a w dużej części w ogóle go brak. Brak też 

oświetlenia wzdłuż całej ulicy. Budowa ścieżki pieszo 

rowerowej podniesienie bezpieczeństwo pieszych, 

rowerzystów oraz kierowców 

samochodów\nWnioskodawca poprawki: Dominika Król \n

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

budowa dróg rowerowych 

Założona wysokość odsetek koniecznych do zapłaty 

przez Miasto Poznań z tyt. zaciągniętych kredytów 

jest stanowczo zawyżona.

244 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Przebudowa ul. Rumiankowej 

na odcinku od ul. 

Naramowickiej do ul. ul. 

Słonecznikowej.

Budowa ul. Rumiankowej jako pieszojezdni o szerokości 5 m i 

długości 503 m

Ul. Rumiankowa to jedna z głównych ulic os. Umultowo, 

nieutwardzona, obecnie w fatalnym stanie technicznym. 

Rada Osiedla posiada gotowy projekt przebudowy ul. 

Rumiankowej jako

pieszojezdni o szerokości 5 m i długości 503 m z 

powierzchniowo 

odprowadzaną wodą. Projekt znajduje się w ZDM i jest jego 

własnością.

W ramach projektu należy zrealizować chociaż I etap - 

odcinek najbardziej uczęszczany, czyli od ul. Słonecznikowej 

do ul. Naramowickiej. Odcinek ten umożliwi mieszkańcom 

północnej części osiedla i rejonu Radojewa dojazd zarówno 

do kościoła przy ul. Mleczowej, jak i do budowanego 

Zespołu Szkolno - Przedszkolnego na Umultowie. Kosztorys 

inwestorski przewiduje na przebudowę I etapu ul. 

Rumiankowej sumę 1 357 899,- zł, co jest dla małego 

Osiedla Umultowo niemożliwym do podjęcia kosztem. 

Realizacja tej inwestycji znacząco poprawi nie tylko komfort 

życia mieszkańców, ale i bezpieczeństwo wszystkich 

uczestników ruchu drogowego.

Klub Radnych 

Poznański Ruch 

Obywatelski

1 FN/B/002 - Zarządzanie 

długiem i płynnością 

finansową Miasta

Dział 757 - obsługa długu publicznego

L

L
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

L

2017 400 000 2017 400 000 

2017 200 000 2017 200 000 

2017 400 000 2017 400 000 

L

2017 440 000 2017 440 000 

L

2017 30 000 2017 -30 000 

L

2017 100 000 2017 100 000 

L

2017 300 000 2017 -300 000 Bez etapu I budowy trasy tramwajowej na 

Naramowice nie będzie etapu II. Zadanie można 

rozpocząć w 2018 roku.

260 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Wielowariantowa koncepcja 

całościowej organizacji ruchu 

na terenie Jeżyc

Wielowariantowa koncepcja całościowej organizacji ruchu na 

terenie Jeżyc

Na terenie Jeżyc, szczególnie w okolicy Rynku Jeżyckiego i 

skrzyżowania Dąbrowskiego/Kraszewskiego/Kościelna 

notorycznie tworzą się zatory ruchowe, blokujące oprócz 

samochodów także pojazdy transportu publicznego. W 

związku z planowanymi inwestycjami i remontami 

(Dąbrowskiego, Rynek Jeżycki, Św. Wawrzyńca) niezbędne 

jest całościowe spojrzenie na problem organizacji ruchu na 

Jeżycach, które wskaże optymalne rozwiązania zarówno w 

wymiarze doraźnym, jak i docelowym.

Wnioskodawcy: Łukasz Mikuła i Krzysztof Skrzypiński 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZDM/P/007 - Opracowanie 

koncepcji układów 

komunikacyjnych, projekty 

i studia wykonalności

Bez etapu I budowy trasy tramwajowej na Naramowice 

nie będzie etapu II. Zadanie można rozpocząć w 2018 

roku.

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę jakości życia seniorów oraz 

osób niepełnosprawnych zamieszkujących PTBS przy 

ul. Drewlańskiej. 

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej 259 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Projekt budowy drogi  chodnika 

ul. Drewlańska 

Projekt budowy drogi  chodnika ul. Drewlańska Wykonanie projektu drogi wraz z chodnikiem na ul. 

Drewlańskiej w Poznaniu. Na tej niewielkiej ulicy w roku 

2010 oddano przez Miasto Poznań i PTBS, 68 mieszkań dla 

seniorów. Mieszka tam obecnie ok. 100 osób średnio w 

wieku 75 +. W budynku znajduje się przedszkole specjalne, 

do którego uczęszczają niepełnosprawne dzieci, jest również 

przychodnia z której korzystają dzieci i seniorzy. Na ul. 

Drewlańskiej jest również Dom Pomocy Barka, do którego 

codziennie uczęszczają na zajęcia osoby dorosłe z 

niepełnosprawnością. Budowa drogi wraz z chodnikiem 

powinna być priorytetem Miasta. 

Wnioskodawcy poprawki: Maria Lisiecka- Pawełczak i 

Małgorzata Dudzic Biskupska 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

stopień realizacji inwestycji drogowych i 

rowerowych w 2016 roku pozwala zakładać, że 

zaplanowana obecnie kwota na budowę ścieżek 

rowerowych przekracza możliwości ich 

wykorzystania przez właściwe ku temu jednostki

258 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

budowa ławeczek przy 

wybiegach dla psów na osiedlu 

Rzeczypospolitej 

budowa ławeczek przy wybiegach dla psów na osiedlu 

Rzeczypospolitej 

Brak miejsc do siedzenia, często dla seniorów, którzy 

wyprowadzają czworonogi na wybieg 

Wnioskodawcy poprawki: Dominika Król, Grzegorz Jura 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZDM/P/052 - Budowa dróg 

rowerowych

budowa dróg rowerowych 

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę jakości życia mieszkańców. 

257 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

ekrany akustyczne przy ul. B. 

Krzywoustego, od strony osiedli 

Jagiellońskiego i Oświecenia. 

ekrany akustyczne przy ul. B. Krzywoustego, od strony osiedli 

Jagiellońskiego i Oświecenia. 

Przed modernizacją ulicy Krzywoustego były ekrany 

akustyczne. Podczas modernizacji zostały usunięte. Obecnie 

mieszkańcy sąsiadujących bezpośrednio z ulicą bloków z 

osiedla Jagiellońskiego i Oświecenia skarżą się na hałas. 

Wnioskodawca poprawki: Dominika Król i Grzegorz Jura 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej 

256 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Dofinansowanie Młodzieżowe 

Centra Sportu  Wydział 

Sportu\\\\n

Dofinansowanie Młodzieżowe Centra Sportu  Wydział 

Sportu\\\\n

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na tą poprawkę. 

os. Kopernika wymaga lepszego i sprawniejszego 

skomunikowania z pozostałymi częściami miasta ze względu 

na ilość mieszkańców\nWnioskodawca poprawki: Karolina 

Fabis Szulc, Bartosz Zawieja, Wojciech Kręglewski 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1Uzasadnienie: Wzmocnienie młodzieżowych centrów 

sportów z uwzględnieniem żeglarstwa. Dziedzina sportów w 

tym żeglarstwo w obecnym kształcie posiada zbyt małe 

nakłady na rozwój, należy wzmocnić i starać się wyrównać 

wszystkie dyscypliny sportowe. Należy zaznaczyć, że przez 

większe zaangażowanie młodzieży w sport - kształtujemy w 

nich odpowiedzialność i solidarność tak potrzebne w 

dalszym dorosłym życiu.\\\\nWnioskodawcy poprawki: 

Hubert Świątkowski, Małgorzata Woźniak \\\\n

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

255 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Opracowanie projektu 

budowlanego dla budowy trasy 

tramwajowej na os. 

Kopernika\n

Opracowanie projektu budowlanego dla budowy trasy 

tramwajowej na os. Kopernika\n

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę jakości życia mieszkańców 

Grunwaldu, Kopernika - projekt nowej linii 

tramwajowej. 

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej 

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na poprawę komfortu oraz 

bezpieczeństwa mieszkańców. 

253 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Przebudowa ulicy Bocianej Przebudowa ulicy Bocianej 1Poprawka wniesiona na wniosek mieszkańców i Rady 

Osiedla. Mieszkańcy ul.Bocianiej od 1993r. zabiegają o to 

aby remont ulicy został uwzględniony w Budżecie Miasta, 

niestety pomimo faktu wprowadzania do 

budżetu/rezerwowania środków z rożnych przyczyn do 

remontu nie doszło do dnia dzisiejszego.Należy natomiast 

wspomnieć o tym iż mieszkańcy w tym czasie z własnej 

inicjatywy poczynili starania założenia kanalizacji sanitarnej, 

sieci wodociągowej, linie elektrycznej i telefonicznej a także 

chodnik przed posesjami.  Natomiast bez remontu drogi 

problem nieustanego zalewania podczas deszczu domów nie 

będzie rozwiązany.W domach pojawia się do 40cm 

deszczówki oraz tego co wydostaje się z kanałów. 

Wnioskodawca poprawki: Urszula Mańkowska 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

L
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

L

2017 300 000 2017 -300 000 

L

2017 100 000 2017 100 000 

2017 1 000 000 2017 -1 000 000 

L

2018 800 000 2018 -800 000 

2017 1 000 000 2017 -1 000 000 

2017 4 000 000 2017 -4 000 000 

L

2017 1 000 000 2017 1 000 000 

2017 500 000 2017 500 000 

2017 1 000 000 2017 -1 000 000 Węzeł służy skomunikowaniu Strzeszyna z miastem. 

Planowana intensywna rozbudowa tej dzielnicy i 

jednoczesny brak sensownej komunikacji miejskiej w tej 

części Poznania wymusza pilnie tę inwestycję. Poprawka 

zgłoszona przez Grzegorz Ganowicz

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

272 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa węzła Koszalińska projekt oraz wybudowanie węzła Koszalińska 1 ZTM/P/012 - Przebudowa 

trasy tramwajowej w ulicy 

Dąbrowskiego

zamiast inwestycji opisanej pod zadaniem ZTM/P/012 Węzeł Kosztaliństa wg proponującego poprawkę 

wymaga pilniejszej realizacji

269 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Rewaloryzacja Skweru 

Sprawiedliwych Wśród 

Narodów Świata 

Rewaloryzacja Skweru Sprawiedliwych Wśród Narodów Świata Poprawka zgłoszona przez Radę Osiedla Wilda. 

Wnioskodawca: Urszula Mańkowska i Hubert Świątkowski 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na tą poprawkę. 

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości z ul. Szkolnej 

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomosci przy ul. Szkolnej Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na tą poprawkę. 

268 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Wartostrada wzdłuż 

Piastowskiej aż na Dębinę

Wartostrada wzdłuż Piastowskiej aż na Dębinę W celu integracji systemu dróg rowerowych w aglomeracji 

poznańskiej niezbędne jest wykonanie odcinków łączących 

miejską część Wartostrady ze szlakami nadwarciańskimi na 

PN i Pd. 

Wnioskodawcy: Urszula Mańkowska i Hubert Świątkowski 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

Inwestycja wpisywana dwukrotnie do budżetu Miasta 

Poznania. Obecnie wszystkie problemy techniczno-prawne 

zostały rozwiązane, więc pilna realizacja tego  zadania jest 

konieczna.\nWnioskodawca: Tomasz Lipiński 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

267 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa basenu na os. 

Zwycięstwa\n

Budowa basenu na os. Zwycięstwa\n 2017-2018: SP/P/002 (modernizacja pływalni w P.K.) 

– w związku ze zmianą koncepcji projektowej część 

środków na modernizację pływalni letniej należy 

przenieść na obiekt pływalni krytej z dodatkowym 

zapleczem  

1 SP/P/002 - Modernizacja 

pływalni w Parku 

Kasprowicza wraz z 

otoczeniem i zapleczem

modernizacja pływalni Kasprowicza 

W związku z dyskusjami na temat przyszłości pływalni letniej 

w Parku Kasprowicza, budowy toru wrotkarskiego z Budżetu 

Obywatelskiego oraz planu miejscowego dla obszaru parku, 

pojawiła się koncepcja budowy obiektu wielofunkcyjnego, 

łączącego krytą pływalnię z zapleczem infrastrukturalnym 

pływalni letniej i toru wrotkarskiego. Pozwoli to uzyskać 

efekt synergii pomiędzy tymi obiektami i zoptymalizować 

wykorzystanie przestrzeni rekreacyjnej 

parku.\\nWnioskodawca poprawki: Łukasz Mikuła 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

265 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Wielofunkcyjny obiekt 

sportowo-rekreacyjny w Parku 

Kasprowicza\\n

Wielofunkcyjny obiekt sportowo-rekreacyjny w Parku 

Kasprowicza\\n

 proponowane zadanie jest w dużej części zbieżne z 

zakresem przedmiotowym źródła

1 SP/P/002 - Modernizacja 

pływalni w Parku 

Kasprowicza wraz z 

otoczeniem i zapleczem

modernizacja płaywalnii

ZTM/P/021 - Budowa trasy 

tramwajowej na 

Naramowice - etap I od 

pętli Wilczak do 

Naramowic

budowa trasy tramwajowej na Naramowice 2018-2019: ZTM/P/021 (Naramowice I) – w ramach 

proponowanych œrodków na zadanie przewidziano 

równie¿ realizacjê czêœci drogowej, która bêdzie 

realizowana w zadaniu ZDM/P/086. Nie ma potrzeby 

dwukrotnego rezerwowania œrodków na to samo 

przedsiêwziêcie

264 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Przebudowa Rynku Łazarskiego 

(KPRM/P/033)

Przebudowa Rynku Łazarskiego (KPRM/P/033) Część aktualnych środków w ramach zadania przeznaczona 

zostanie na prace projektowe. Aby osiągnąć zakładany 

pierwotnie poziom 10 mln zł na samą realizację, należy 

zwiększyć środki na zadanie w 2018 r. o 800 tys. zł.

Wnioskodawca poprawki: Łukasz Mikuła 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

Węzeł służy skomunikowaniu Strzeszyna z miastem. 

Planowana intensywna rozbudowa tej dzielnicy i 

jednoczesny brak sensownej komunikacji miejskiej w tej 

części Poznania wymusza pilnie tę 

inwestycję\\\\nWnioskodawca poprawki: Grzegorz 

Ganowicz 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

263 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Budowa węzła Koszalińska\\\\n Budowa węzła Koszalińska\\\\n Według wnioskującego budowa węzła Koszalinska 

jest ważniejszą inwestycją 

1 ZTM/P/012 - Przebudowa 

trasy tramwajowej w ulicy 

Dąbrowskiego

przebudowa trasy tramwajowej w ulicy Dąbrowskiego 

Została sprzedana nieruchomość przy ul. Szkolnej za 

ok. 40 mln zł. Środki te nie zostały jeszcze 

rozdysponowane. Proponujemy, by częściowo kwotę 

spożytkować na rodziny/dzieci/młodzież znajdująca 

się w kryzysowej sytuacji. 

262 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Centrum Mediacji Centrum Mediacji Obejmuje aktywność "Centrum Mediacji" kierowane do 

rodzin wymagających wsparcia - w kryzysie,  samotnych 

matek oraz młodzieży.  Działalność na rzecz rodzin obejmuje 

porady mediacyjne  dla rodzin oraz prowadzenie mediacji 

rodzinnych.  Działalność centrum obejmie szkolenie oraz 

doskonalenie kompetencji mediacyjnych młodzieży, 

pracowników urzędów oraz pedagogów.

Wnioskodawcy poprawki: Marek Sternalski, Grzegorz 

Ganowicz 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

Sprzedaż nieruchomości przy ul. Szkolnej 

Bez etapu I budowy trasy tramwajowej na 

Naramowice nie będzie etapu II. Zadanie można 

rozpocząć w 2018 roku.

261 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Wielowariantowa koncepcja 

całościowej organizacji ruchu 

na terenie Jeżyc

Wielowariantowa koncepcja całościowej organizacji ruchu na 

terenie Jeżyc

Na terenie Jeżyc, szczególnie w okolicy Rynku Jeżyckiego i 

skrzyżowania Dąbrowskiego/Kraszewskiego/Kościelna 

notorycznie tworzą się zatory ruchowe, blokujące oprócz 

samochodów także pojazdy transportu publicznego. W 

związku z planowanymi inwestycjami i remontami 

(Dąbrowskiego, Rynek Jeżycki, Św. Wawrzyńca) niezbędne 

jest całościowe spojrzenie na problem organizacji ruchu na 

Jeżycach, które wskaże optymalne rozwiązania zarówno w 

wymiarze doraźnym, jak i docelowym.

Wnioskodawca poprawki: Łukasz Mikuła i Krzysztof 

Skrzypiński 

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 ZDM/P/007 - Opracowanie 

koncepcji układów 

komunikacyjnych, projekty 

i studia wykonalności

Bez etapu I budowy trasy tramwajowej na Naramowice 

nie będzie etapu II. Zadanie można rozpocząć w 2018 

roku.

L
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

L

2017 105 000 2017 -105 000 

2017 200 000 2017 200 000 

R

2017 120 000 2017 -120 000 

2017 1 000 000 2018 1 000 000 

L

2017 200 000 2017 200 000 

L

2017 50 000 2017 50 000 

L

2017 100 000 2017 100 000 sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

281 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Projekt 

modernizacji/rewitalizacji 

zabytkowych elewacji szkół przy 

Różanej i Prądzyńskiego

Projekt modernizacji/rewitalizacji zabytkowych elewacji szkół 

przy Różanej i Prądzyńskiego

Elewacje zabytkowe są w tragicznym stanie warto aby objąć 

je programem rewitalizacyjnym Miasta. Poprawka ma na 

celu poprawę warunków funkcjonowania szkoły i 

wprowadzenie oszczędności (termomodernizacja). 

Poprawka zgłoszona przez: Urszula Mańkowska, Hubert 

Świątkowski

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

280 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

5 LO- Liceum posiada 

przestarzałą infrastrukturę, 

szkoła potrzebuje nowego 

sprzętu 

5 LO- Liceum posiada przestarzałą infrastrukturę, szkoła 

potrzebuje nowego sprzętu 

Uczniowie obecni na konsultacjach budżetowych zgłaszali 

problem przestarzałego wyposażenia szkoły. Poprawka ma 

na celu poprawę warunków nauczania w 5LO w Poznaniu. 

Poprawka zgłoszona przez: Urszula Mańkowska, Hubert 

Świątkowski

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej

Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

sprzedaż nieruchomości na ul. Szkolnej sprzedaż nieruchomości nastąpiła pod koniec tego 

roku, w związku z czym jest to dodatkowych dochód, 

który może zostać wykorzystany na sfinansowanie 

tej poprawki

279 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Rynek Wildecki- koncepcja- 

przebudowa

Rynek Wildecki- koncepcja- przebudowa Poprawka na wniosek Rady Osiedla Wilda i mieszkańców.  

Poprawka miałaby na celu stworzenie koncepcji a następnie 

przebudowę Rynku Wildeckiego tak aby mógł stać się 

miejscem do wydarzeń kulturalnych, eventów. (przesunięcie 

układu stoisk tak aby odsłonić oś widokowa na portal 

kościoła). Poprawka zgłoszona przez: Urszula Mańkowska, 

Hubert Świątkowski

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

na 2017 rok: Koncepcja projektowa przebudowy 

zawierająca: budowę wiaduktu drogowego nad linią 

kolejową nr 272 (Kluczbork-Poznań)rozbudowę skrzyżowań 

ulicy Romana Maya z ulicami Starołęcką, Forteczną, św. 

Antoniego  i Minikowo,dla przekroju ulicy Romana Maya 

jedna jezdnia z dwoma pasami ruchu, ścieżka rowerowa i 

obustronny chodnik, dla przekroju projektowanego 

wiaduktu - jedna jezdnia z dwoma pasami ruchu, ścieżka 

rowerowa i obustronny chodnik,oświetlenie uliczne, 

odwodnienie,lokalizację parkingu typu park & ride koło pętli 

tramwajowej na Starołęce. Poprawka zgłoszona przez: 

Grzegorz Jura, Dominika Król

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

278 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Przebudowa układu 

komunikacyjnego Starołęka - 

Głuszyna; węzeł Romana Maya

Przebudowa układu komunikacyjnego Starołęka - Głuszyna; 

węzeł Romana Maya

prognozowany wzrost w tym zakresie1 Dział 700 - Gospodarka 

mieszkaniowa,

paragraf 0770 - Wpływy z 

tytułu odpłatnego nabycia 

prawa własności oraz 

prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości

dochody z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności

Kwota zostanie wydana na cel zgodny z 

przeznaczeniem rezerwy.

277 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Likwidacja barier 

architektonicznych wokół 

Zespołu Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznych Nr 2

Remont nawierzchni wokół budynków ZPPP Nr 2, budowa 

poręczy przy podjeździe do budynku, tablica z planem poradni 

w technice 3D.

Z usług realizowanych w Zespole Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznych Nr 2 korzystają nauczyciele oraz rodzice i 

ich dzieci. Często są to dzieci niepełnosprawne, które 

poruszają się na wózkach inwalidzkich. Obecny stan 

nawierzchni wokół budynków poradni znacznie utrudnia 

przemieszczanie się osobom na wózkach inwalidzkich, 

dlatego konieczny jest jej remont. Brakuje poręczy, które 

ułatwiałyby wjeżdżanie wózków na podjazdy. Tablica z 

planem poradni w technice 3D ułatwiłaby orientację w 

terenie osobom niewidomym, które również korzystają z 

usług poradni. Z wyżej wymienionych powodów inwestycja 

jest zasadna.

Jan Sulanowski 1 P/P/013 - Rezerwa celowa 

na wydatki majątkowe 

jednostek systemu oświaty

Umniejszenie kwoty przeznaczonej na rezerwę celową na 

wydatki majątkowe jednostek systemu oświaty.

w związku z planami zabudowy wolnych działek 

miejskich prognozowany jest wzrost podatku od 

nieruchomości

276 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Kursy z udzielania pierwszej 

pomocy dla uczniów klas 5 i 6

Kursy dla uczniów klas 5 i 6 w zakresie: podstawy udzielania 

pierwszej pomocy, kształtowanie postaw empatycznych i chęci 

niesienia pomocy, oswajanie z procedurami wzywania pomocy 

(dzwonienie na numery alarmowe, kontakt z przedstawicielami 

służb), oswajanie ze sprzętem ratunkowym (AED, wodny sprzęt 

ratunkowy). \\\\n

Edukacja proratunkowa od najmłodszych lat powoduje, że 

zwiększa się grono osób świadomych zagrożeń 

(profilaktyka), oraz mających elementarną wiedzę na temat 

sposobów udzielania pomocy (ratowanie życia). Nawet 9-10 

latkowie mogą pomóc koledze, który straci przytomność, 

mogą ułożyć go w pozycji bezpiecznej, mogą podjąć próbę 

udrożnienia dróg oddechowych. Są to sytuacje, gdy każda 

minuta jest na wagę zdrowia i życia,ale dzieciaki muszą 

wiedzieć co, i jak zrobić, oraz nie mogą się bać ani sytuacji 

jako takiej, ani podjęcia działań ratunkowych,a taką wiedzę 

mogą już w tym wieku otrzymać. Poprawka zgłoszona przez: 

Grzegorz Jura, Krzysztof Skrzypiński

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 756 - Dochody od 

osób prawnych, od osób 

fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz 

wydatki związane z ich 

poborem,

paragraf 0310 - Wpływy z 

podatku od nieruchomości

podatek od nieruchomości, zwłaszcza komercyjnych

zgłaszający poprawkę ocenia iż rezerwa celowa 

wskazana w źródle nie zostanie w całości 

wykorzystana 

P/B/002 - Rezerwy działanie 15 rezerwa celowa na wydatki związane z 

zaspokajaniem roszczeń zgłaszanych wobec miasta

274 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

ROM/B/003 - Rozwój Miasta 

jako ośrodka akademickiego i 

naukowego

Zwiększenie puli zadania nr ROM/B/003 rozwój miasta jako 

ośrodka akademickiego i naukowego działanie nr 03 

prowadzenie programów stypendialnych

Stypendia: Poprawka ma na celu zwiększenie kwoty na 

stypendia do zdolnych przyszłych studentów naszego 

Miasta. Nie trzeba uzasadniać dlaczego ważne jest 

przyciąganie młodych zdolnych do studiowania w Poznaniu. 

Obezna kwota starcza na ufundowanie 22 stypendiów, jej 

zwiększenie miałoby na celu objęcie stypendiami finalistów 

olimpiad humanistycznych ( aktualnie są finaliści tylko 

ścisłych). Poprawka zgłoszona przez: Urszula Mańkowska

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1
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Nr 

popra
Rodzaj poprawki Nazwa Zakres rzeczowy Uzasadnienie Rok Wartość Wniosk. Lp Nazwa Zakres / źródło z kalkulacją Uzasadnienie Rok Wartość

Przedmiot poprawki Sposób równoważenia poprawki

L

2018 1 500 000 2018 1 500 000 

2017 200 000 2018 300 000 

2017 200 000 2017 -20 000 

2017 500 000 2017 500 000 

2018 7 000 000 2018 7 000 000 

2017 1 000 000 2018 4 000 000 Poprawka zgłoszona przez Radę Osiedla. Celem jest 

opracowanie koncepcji Strefy Płatnego Parkowania dla 

Wildy, istotne jest uporządkowanie stanu obecnego a co za 

tym idzie polepszenie komfortu życia mieszkańców. 

Poprawka zgłoszona przez: Urszula Mańkowska, Hubert 

Świątkowski

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

293 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Polityka parkingowa dla Wildy - 

wdrożenie SPP

Polityka parkingowa dla Wildy - wdrożenie SPP w związku z planami miasta dotyczącymi 

uatrakcyjnienia miasta jako miejsca zamieszkania 

prognozowany jest wzrost podatku PIT

1 Dział 756 - Dochody od 

osób prawnych, od osób 

fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz 

wydatki związane z ich 

poborem,

paragraf 0010 - Wpływy z 

podatku dochodowego od 

osób fizycznych

wpływy z podatku od os. fizycznych

w związku z planami rozwoju zabudowy w Poznaniu 

prognozowany jest wzrost podatków od 

nieruchomości

290 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Przebudowa Górczynki Przebudowa Górczynki Pozycja została usunięta z WPF a jest niezbędna dla 

kompleksowego rozwiązania odwodnienia ulic na 

Świerczewie. Poprawka zgłoszona przez: Urszula 

Mańkowska, Hubert Świątkowski

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 756 - Dochody od 

osób prawnych, od osób 

fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz 

wydatki związane z ich 

poborem,

paragraf 0310 - Wpływy z 

podatku od nieruchomości

wpływy z podatków od nieruchomości

prognozowany wzrost wpływów z podatków CIT 

wystarczy na pokrycie nienijszej poprawki

Dział 756 - Dochody od 

osób prawnych, od osób 

fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz 

wydatki związane z ich 

poborem,

paragraf 0020 - Wpływy z 

podatku dochodowego od 

osób prawnych

wpływ z podatków CIT289 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

System zieleni publicznej Jeżyce-

Północ

System zieleni publicznej Jeżyce-Północ Północna część osiedla Jeżyce przechodzi w ostatnich latach 

intensywne zmiany związane z ożywioną działalnością 

deweloperską na jej terenie. Prowadzone aktualnie prace 

nad nowymi miejscowymi planami zagospodarowania 

przestrzennego przyczynią się do dalszej intensyfikacji tego 

procesu w najbliższych latach. Jednocześnie obszar ten 

charakteryzuje się deficytem terenów urządzonej zieleni 

publicznej oraz infrastruktury rekreacyjnej. W ramach 

zadania przewiduje się realizację następujących elementów, 

które utworzą spójny system terenów zielonych i 

rekreacyjnych w tej części miasta: skwer Jeżycka/Norwida, 

zieleniec pośrodku ulicy Kościelnej, łącznik Kościelna-Mylna, 

park w centrum obszaru mpzp „Jeżyce-Północ”. 

Poszczególne podzadania należy realizować etapowo po 

uregulowaniu spraw planistycznych i gruntowych. Kwoty 

związane z nabyciem potrzebnych nieruchomości są 

uwzględnione w wartości zadania. Poprawka zgłoszona 

przez Łukasz Mikuła, Krzysztof Skrzypiński

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1

Rynek Jeżycki jest najpopularniejszym targowiskiem w 

Poznaniu i  najważniejszą przestrzenią publiczną Jeżyc. 

Jednocześnie wymaga on daleko idącej modernizacji, 

oczekiwanej przez Radę Osiedla, kupców i mieszkańców. 

Proponuje się realizację zadania w podobnej formule co 

Rynek Łazarski, a więc w pierwszym roku – założenia 

projektu i konsultacje społeczne, w drugim – konkurs i 

projektowanie, w trzecim - realizacja. Poprawka zgłoszona 

przez: Łukasz Mikuła, Krzysztof Skrzypiński\\n

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

285 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Modernizacja Rynku 

Jeżyckiego\\n

Modernizacja Rynku Jeżyckiego\\n cel poprawki zbieżny z zakresem rezerwy1 P/P/010 - Rezerwa celowa 

na budowę, przebudowę, 

modernizację dróg oraz 

oświetlenia

z rezerwy na przebudowe

Chodniki na Wildzie są w tragicznym stanie, istnieje 

uzasadniona potrzeba opracowania programu stopniowego 

remontu chodników. Poprawka na wniosek Rady Osiedla i 

mieszkańców.  Poprawka zgłoszona przez: Urszula 

Mańkowska, Hubert Świątkowski

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

283 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Modernizacja chodników na 

Wildzie i Dębcu 

Modernizacja chodników na Wildzie i Dębcu (Łozowa, 28 

Czerwca/Wspólna-28 Czerwca/Hetmańska, Czechosłowacka-do 

autostrady) Łozowa w 2017

planowany wzrost podatków od nieruchomości w 

związku z realizacja nowych inwestycji budowlanych

1 Dział 756 - Dochody od 

osób prawnych, od osób 

fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz 

wydatki związane z ich 

poborem,

paragraf 0310 - Wpływy z 

podatku od nieruchomości

z wpływów z podatków od nieruchomości

w związku z planowaną zabudową działek 

prognozuje się znaczny wzrost wpływów z podatku 

od nieruchomości

282 równoważona - 

zwiększenie 

wydatków 

budżetu

Rewaloryzacja Parku Drwęckich Rewaloryzacja Parku Drwęckich- istnieje projekt chodzi o 

wykonanie 

Poprawka wniesiona przez mieszkańców i Radę Osiedla, 

istnieje już projekt rewaloryzacji chodzi o wykonanie. 

Poprawka zgłoszona przez: Urszula Mańkowska, Hubert 

Świątkowski

Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej

1 Dział 756 - Dochody od 

osób prawnych, od osób 

fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz 

wydatki związane z ich 

poborem,

paragraf 0310 - Wpływy z 

podatku od nieruchomości

wpływy z podatku od nieruchomości, zwłaszcza 

komercyjnych
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